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ACTUALITAT

La consellera de Infraestructuras, Territorio y Medio 
Ambiente, Isabel Bonig, realizó el lunes una visita 
a las obras del Plan de Accesibilidad de la ciudad 
de Vinaròs, incluidas en el Plan Confianza. Bonig 
informó durante su visita que la finalización del 
puerto se realizará con el apoyo de iniciativa 
privada y que Fomento se ha comprometido con 
la Generalitat a priorizar las obras de la variante 
de la N-340, entre otras carreteras pendientes de 
este Ministerio en la Comunidad Valenciana. La 
consellera indicó que actualmente estas obras están 
“totalmente ralentizadas” y recordó la importancia 
de esta infraestructura vial para la zona. Bonig 
informó en este sentido de la reunión que mantuvo 
hace unas semanas con la ministra de Fomento “para 
trasladarle que, aunque entendíamos la situación 
económica actual, era básico para la Generalitat que 
algunas obras iniciadas como la ronda sur de Elx, la 
variante de Benissa, la entrada a València por la V-21, 
la A3 de entrada a Buñol por Madrid y la variante de 
la N-340, acabasen incluso antes de adjudicar otras 
obras porque había un problema de seguridad vial”. 
La consellera aseguró que “tuve el compromiso de la 
ministra de que se iban a priorizar estas cinco obras”. 

Plan de Accesibilidad
Bonig acudió a Vinaròs acompañada del director 
general de Obras Públicas, Proyectos Urbanos y 
Vivienda, José Vicente Dómine y el alcalde, Juan 
Bautista Juan. Las obras se encuentran en este 
momento al 80% de su ejecución, según informó 
el primer edil, Juan Bautista Juan. El Plan de 
Accesibilidad, con una inversión de 2,1 millones, 
está actuando en la eliminación de barreras 
arquitectónicas y el rebaje de aceras de muchos 
puntos del municipio, además de un total de 22 
edificios municipales y la instalación de cuatro 
ascensores. También instalaciones como el 
pabellón polideportivo, la pista de atletismo, el 
almacén municipal o el cementerio, entre muchos 
otros han sufrido mejoras destacables. Son seis 
las empresas de la localidad que están realizando 
estos trabajos, lo que destacó Bonig. “La UTE ha 
permitido que uno de los objetivos de este plan se 
cumpla, como es la subcontratación de empresas 
locales para el mantenimiento del empleo local”, 
indicó Bonig. “Es un proyecto magnífico que 
convierte a Vinaròs en una ciudad casi cien por 
cien accesible, en un referente en accesibilidad, y 
eso es también un atractivo a nivel turístico muy 
a tener en cuenta”, apuntó la consellera. Un bien 
que, según destacó el primer edil, “repercutirá no 
sólo en el colectivo de discapacitados, ya que las 

ventajas de esta accesibilidad harán la vida más 
fácil a personas mayores, familias con bebés y a 
toda la ciudadanía en general”.
Por otro lado, Bonig informó que el importe de las 
adjudicaciones a la baja de los proyectos del Plan 
Confianza en Vinaròs se invertirá en otros proyectos 
de la localidad. Citó en este sentido “la finalización 
de los accesos de la zona sur del puerto”. 

El Puerto, con inversión privada
En cuanto a las obras del puerto, indicó que en 
estos momentos es difícil que la Generalitat pueda 
asumir en estos momentos la inversión de la 
nueva lonja y los almacenes, por lo que se buscará 
la financiación privada. “Hemos replanteado el 
proyecto, que ya está finalizado, y en un par de 
semanas se reunirá el alcalde con el director 
general de transportes y logística para plantear la 
posibilidad de dar entrada a la colaboración privada 
en lo que queda de la reordenación del puerto de 
Vinaròs, ya que entendemos que en este caso sí 
que cabría en un contrato de obra y concesión y 
explotación”, indicó. El proyecto de finalización ya 
está concluido, según Bonig, que afirmó que “eso es 
importante para poder impulsarlo cuando mejore 
la coyuntura económica, y nuestro compromiso es 
intentar que en esta legislatura si no está acabado 

esté encauzado desde todos los puntos de vista”. 
Esta fórmula de cofinanciación público-
privada también se está estudiando para construir 
la nueva estación de autobuses de Vinaròs.

Cercanías
En cuanto al estudio de viabilidad para los trenes 
de Cercanías, indicó que “se lo trasladamos a la 
ministra pero nos pidió un poco de tiempo hasta 
que viera toda la situación económica, aunque 
eso obligará a replantearnos todos los protocolos 
según las disponibilidades económicas y siendo 
absolutamente realistas”.

Polígono industrial
Y respecto a la viabilidad del polígono industrial 
de Les Soterranyes apuntó que “como ex alcaldesa 
que he sido me parece una temeridad, porque el 
Ayuntamiento ya se ha gastado los 12 millones de 
préstamo que tiene que devolver en diez años sin 
que el proyecto esté aprobado urbanísticamente ni 
medioambientalmente”. Bonig indicó que  “vamos 
a trabajar conjuntamente con el Ayuntamiento 
y vamos a hacer todo lo posible dentro de la 
legalidad, pero si surge algún problema urbanístico 
o medioambiental insalvable, el anterior equipo 
de gobierno deberá dar explicaciones”.

La consellera de Infraestructuras, Isabel Bonig, asegura en Vinaròs que Fomento se ha comprometido con la Generalitat a priorizar la variante de la N-340

La finalización de las obras del puerto será con iniciativa privada
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Sessió ordinària de l’Ajuntament
Ple de 26 de gener de 2012

Ordre del dia
1. Aprovació, si escau, dels esborranys de les 
actes de data 26-12-11 i 16-01-12. S’aprova per 
majoria, amb els vots a favor de PP, PSPV, BLOC i 
PVI i el vot en contra d’Esquerra.

2. Dació de compte de Decrets i Resolucions de 
l’Alcaldia, de conformitat amb el que disposa 
l’article 42 del R.D. 2568/86 de 28 de novembre.

3. Dació de compte al Ple de l’execució 
comptable del 4rt. trimestre 2011.-

4. Dació de compte de l’acompliment / 
incompliment de la Llei de la morositat. 

5. Sol·licitud d’ajuda econòmica a la Generalitat 
Valenciana per a l’Educació Permanent d’Adults. 
Unanimitat

6. Proposta d’aprovació inicial de la modificació 
de l’Ordenança Fiscal Reguladora de la taxa per 
ocupació de via pública. S’aprova per majoria 
amb els vots a favor de PP, el vot en contra de 
PSPV i PVI i l’abstenció de BLOC i Esquerra.

7. Proposta d’aprovació inicial de l’Ordenança 
Reguladora de les Instal·lacions i Ocupacions 
de la Via Pública de l’Ajuntament de Vinaròs. 
S’aprova per majoria amb els vots a favor de PP 
i BLOC i el vot en contra de PSPV, PVI i Esquerra.

8. Proposta d’aprovació inicial de l’Ordenança 
de Convivència Ciutadana de l’Ajuntament 
de Vinaròs. S’aprova per majoria amb els vots 
a favor de PP, PSPV, BLOC i PVI i l’abstenció 
d’Esquerra.

9. Proposta d’aprovació inicial del Reglament 
per a l’exercici de la potestat sancionadora de 
l’Ajuntament de Vinaròs. S’aprova per majoria 
amb els vots a favor de PP, PSPV, BLOC i PVI i 
l’abstenció d’Esquerra.

10. Proposta de resolució d’al·legacions 
formulades a l’aprovació inicial del Reglament 
de Funcionament i ús del servei de Biblioteca 
Pública Municipal. S’aprova per majoria amb 
els vots a favor de PP, el vot en contra de BLOC i 
l’abstenció de PSPV, PVI i Esquerra.

11. Proposició de l’Alcaldia en relació al 
projecte tècnic per a la instal·lació d’un centre 
de seccionament independent amb número 
CS-179/11 i projecte per a la instal·lació de línia 
subterrània número CS-178/11. Unanimitat

12. Despatx extraordinari.

13. Precs i preguntes.

Vinaròs va aprovar en Ple, amb els vots a favor del PP 
i el Bloc i el vot en contra de la resta de grups, la nova 
ordenança d’ocupació de via pública, en el que va ser 
el punt més debatut de la sessió ordinària de gener. 
Aquesta ordenança no només regula la instal·lació 
de les terrasses de bars i restaurants, sinó tota 
l’ocupació de la via pública, com elevadors, obres, 
la instal·lació de quioscos, cabines telefòniques, 
marquesines o màquines expenedores, entre 
d’altres. La regidora de Governació, Mar Medina, va 
defensar la necessitat d’aquesta nova ordenança, 
apuntant que havia de regular-se la distribució de 
l’espai públic per als vianants i adequar l'estètica 
de les instal·lacions a l'entorn de la seva ubicació, 
pretenent així dotar d’atractiu l’espai urbà. El 
Bloc va votar a favor del punt, al considerar el seu 
portaveu, Domènec Fontanet, que es tractava 
d’una ordenança “encertada i necessària donada la 
proliferació de terrasses els dos últims anys”. PSOE i 
PVI van votar en contra amb similars arguments, al 
considerar que l’aprovació de l’ordenança permetrà 
estructures metàl·liques en el passeig marítim, la 
qual cosa van considerar que “atemptarà contra 
la filosofia peatonal” de l’obra de remodelació. No 
obstant això, la Popular Mar Medina va acusar a 
l’oposició d’haver disposat de l’ordenança durant 
dos mesos i mig i no haver aportat ni suggerit res, 
i va insistir que les estructures metàl·liques amb 
tancaments fixos només es permeten en la zona 
central del passeig compresa des del primer local 
de la part sud de l’estàtua Costa i Borràs fins al port, 
mitjançant la corresponent sol·licitud i supervisió 
tècnica. També va explicar que, en la zona per als 
vianants central del passeig que va des de l’Oficina 
de Turisme fins a la pèrgola no se’n permet la 
instal·lació de cap tipus, i per tant, queda lliure al 
vianant, mentre que en el tram més al nord, des 
del carrer de l’Àngel fins a l’avinguda Jaume I les 
terrasses podran ser amb tendals ancorats al sòl i 
mobiliari fàcilment retirable. 
Entre els canvis introduïts per aquesta nova ordenança 

hi ha la temporalitat amb la qual es pot sol·licitar 
l’ocupació de les terrasses, que abans era de 6 mesos o 
anual, i ara pot ser de quatre, vuit o dotze mesos. 

Taxes 
També varia el preu d’ocupació de la via pública, 
que anteriorment, des del 2001, era igual per a 
tots, i el seu preu era de 30,5 euros per metre. Ara 
es divideix el poble en dues zones -la zona centre 
i passeig i la resta- i s’establix un preu mig de 34 
euros per metre ocupat en casc històric i passeig 
i 32 euros en la resta de la localitat. En l’aprovació 
d’aquesta taxa, el PP es va quedar sol, malgrat 
que tant l’edil d’Economia, Ernesto Molinos, com 
l’alcalde, Juan Bautista Juan, van assegurar que la 
fixació del preu “no té afany recaptatori”. Molinos 
va indicar referent a això que la taxa ha estat fixada 
amb criteris tècnics i que si l’Ajuntament hagués 
tingut afany de recaptar, “hagués pogut actualitzar 
l’IPC des del 2001 fins ara i hagués pogut aplicar una 
taxa de 41 euros per metre, però la nostra finalitat 
no és aquesta”. L’edil d’Economia va assegurar que 
la quantitat màxima que es podrà recaptar amb 
l’aplicació de la nova taxa és de 87.000 euros, 
enfront dels 73.000 que es recapten actualment 
en el millor dels casos. Van votar en contra el PSPV, 
l’edil del qual, Vicent Andreu Albiol, va argumentar 
que “la taxa s’augmenta i no és el moment de fer-
ho”, i el PVI, que també va considerar que la taxa “és 
discriminatòria”. El Bloc es va abstenir al no estar 
d’acord amb la taxa fixada i també es va abstenir el 
regidor d’Esquerra, Lluís Batalla. 
Respecte al mobiliari de les terrasses, l’ordenan-
ça diferencia tres zones geogràfiques: el passeig 
marítim, el casc històric i la resta de la ciutat. Per 
a cadascuna d’aquestes zones es recomanen unes 
condicions generals per al mobiliari: en el passeig 
i la resta del poble ha de ser metàl·lic i de colors 
amb tonalitat blanca o crema. Per al casc històric el 
mobiliari ha de ser de tipus vímet o fusta i es prohi-
beix en qualsevol zona el mobiliari propagandístic.

S’aprova l’ordenança d’ocupació de la via pública 

www.vinarosnews.net

especial
carnaval.news

l’actualitat en
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L'Ajuntament de Vinaròs ha iniciat les 
obres d'adequació del carrer Doctor 
Fleming, un dels carrers del centre de 
la localitat que faltava per remodelar. 
L'obra ha estat adjudicada a l'empresa 
Güeche S.A, de Tortosa, per un 
import de 184.000 euros més IVA, i el 
període d'execució és de tres mesos. 
El projecte inicial contemplava la 
total peatonalització del carrer, amb 
la construcció de dues voreres de 

tres metres cadascuna, encara que 
finalment s'ha realitzat un modificat 
del projecte perquè es contempli 
una vorera de tres metres en el 
costat est del carrer i una de menor 
grandària en la part oest, costat en 
el qual s'habilitarà una fila destinada 
a aparcament de vehicles. Aquesta 
obra completarà la peatonalització 
de l'anell comercial del centre urbà 
de la ciutat. 

La zona blava continuarà sent gratuïta els dissabtes a la tarda 
fins al maig 

Comencen les obres de renovació del carrer Dr Fleming 

El Ple de l’Ajuntament de Vinaròs va aprovar amb 
el beneplàcit de tots els grups excepte l’abstenció 
d’Esquerra una proposta d’aprovació inicial de 
l’Ordenança de Convivència Ciutadana i l’import 
de les sancions per incompliment. La regidora de 
Governació, Mar Medina, va defensar la necessitat 
de disposar d’aquesta ordenança apuntant que 
“regula aspectes que abans no ho estaven” i que 
“és pel bé de la població”. Medina va explicar que 
les sancions es divideixen en molt greus, greus i 
lleus, establint-se un import de 300 euros per a les 
molt greus, 200 per a les greus i un import de 100 
euros per a la falta lleu. El Bloc es va mostrar a favor 
de l’ordenança “per a una millor convivència entre 
veïns”, segons va apuntar l’edil Jordi Moliner, que va 
afegir que “serem crítics perquè aquesta normativa 
ha d’aplicar-se i exigirem que es compleixi”. Per 
la seva banda, l’edil d’Esquerra, Lluís Batalla, va 
qualificar l’ordenança d’una “porqueria sense 

cap aportació constructiva” i va apuntar que “es 
troben a faltar el foment de conductes cíviques”. 
També el portaveu del PSPV-PSOE, Jordi Romeu, 
va considerar innecessària aquesta ordenança 
apuntant que la regulació ja existeix actualment 
i ja hi ha expedients sancionadors referent a això, 
encara que els socialistes van votar finalment a 
favor de la nova ordenança. 

Educació per Adults i altres punts
El Ple també va aprovar la sol·licitud de 67.000 
euros d’ajuda econòmica a la Generalitat 
Valenciana per a l’Educació Permanent d’Adults 
i autoritzar a Iberdrola a realitzar una línia 
subterrània perquè el centre del coneixement 
obtingui finalment subministrament elèctric. 
També es van descartar dues al·legacions que va 
realitzar el Bloc a l’aprovació inicial del reglament 
de funcionament i ús del servei de Biblioteca 

Municipal. El Bloc va demanar l’ampliació 
de l’horari de la Biblioteca de 40 a 50 hores 
setmanals, el que va ser descartat per l’edil de 
Cultura, Lluís Gandia, argumentant que per això 
és necessari una nova contractació. Finalment, 
va ser desestimada pel vot en contra del PP una 
moció presentada pel Bloc per instar al govern de 
la Generalitat a que retiri el decret llei de mesures 
urgents per a reduir el dèficit de la Comunitat 
Valenciana, argumentant els nacionalistes que 
“afecta greument als drets laborals i retributius 
de centenars de milers de valencians”. PSPV i 
Esquerra van donar suport a la moció, encara que 
la van qualificar “d’incompleta”, mentre per part 
del PP, Lluís Gandia va indicar que el decret llei 
és “un exercici de responsabilitat per a reduir el 
dèficit” i va culpar al govern central de no haver 
aportat a la Comunitat Valenciana el finançament 
que li correspon pel seu nombre d’habitants.

Llum verda a l’ordenança de convivència ciutadana 

El carrer Dr Fleming, el passat dimecres

Amparo Martínez i Maria Jesús Miralles

La Regidoria de Comerç de l’Ajuntament de Vinaròs 
ha presentat la campanya “El ritme del comerç de 
Vinaròs”, una nova iniciativa destinada a incentivar 
les compres en els petits comerços de la localitat. 
La regidora de l’àrea, Amparo Martínez, va indicar 
que des d’aquesta Regidoria “som conscients de 
la importància del sector comercial en la ciutat 
i s’ha apostat per potenciar i acostar el comerç 
vinarossenc a tota la seva zona d’influència 
comercial”. La campanya, que serà difosa en premsa, 
ràdio i televisió, té l’objectiu de donar a conèixer 
les principals característiques diferenciadores del 
comerç local transmetent la diversitat, la qualitat i 
la vitalitat del petit comerç de Vinaròs. L’Ajuntament 
vol incidir que Vinaròs consta d’una oferta comercial 
per a tots els públics i que realitzar les compres en 

la localitat és còmode, fàcil i agradable. L’espot ha 
comptat amb la col·laboració desinteressada de 
l’acadèmia de ball Locura, i el seu enregistrament 
va tenir lloc durant el ball sorpresa que els seus 
integrants van realitzar en ple centre comercial 
durant la campanya nadalenca. D’aquesta actuació 
se’n va enregistrar un vídeo promocional del que 
n’ha sortit un espot publicitari.

Zona blava 
D'altra banda, l'Ajuntament de Vinaròs ha decidit 
ampliar fins al mes de maig l'alliberament de la 
zona blava els dissabtes a la tarda. Aquesta mesura 
la va iniciar la Regidoria d'Indústria i Comerç durant 
el període nadalenc per a afavorir les compres en la 
localitat i ara es decideix perllongar-la.

Vinaròs impulsa el seu comerç a ritme de ‘Locura’ 
“El ritme del comerç” és la nova campanya de promoció del sector que impulsa l’Ajuntament 
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El Ayuntamiento de Vinaròs estudiará  la 
viabilidad de la puesta en funcionamiento del 
Centro de Día para personas dependientes, cuya 
construcción ya ha finalizado, y si es compatible 
esta puesta en marcha antes de la construcción 
de la residencia de la tercera edad, edificio 
que está previsto realizar en la parte superior 
de la infraestructura, aunque su construcción 
supone una inversión de 7 millones. El primer 
edil, Juan Bautista Juan, ha mantenido esta 
semana al respecto una reunión con el conseller 
de Bienestar Social, Jorge Cabré. El alcalde 
explicó que poner en marcha el Centro de Día 

cuenta “además de con la dificultad de que no 
había nada realizado por el anterior equipo 
de gobierno en cuanto a su gestión”, con el 
inconveniente de que su funcionamiento 
debería parar cuando se decida en un futuro 
acometer las obras de la residencia, en la parte 
superior. “Cuando se adjudicó el proyecto se 
nos dijo que el Centro de Día podría funcionar 
aisladamente a la construcción de la residencia, 
pero la realidad es que es muy difícil que siga 
en funcionamiento el Centro de Día si se está 
construyendo encima la residencia, ya que se 
debería desalojar el edificio y cesar la actividad. 
Esto es un gran inconveniente si se decide poner 
en marcha antes el Centro de Día”, indicó Juan.
Lo lógico, según el alcalde, sería realizar antes la 
construcción de la residencia y completar así toda 
la infraestructura, además de hacerla más viable, 
aunque este extremo parece una utopía en la situación 
económica actual. “Es evidente que difícilmente se 
pueden encontrar recursos, porque el Ayuntamiento no 
tiene en estos momentos capacidad para endeudarse 
más y tampoco dispone de recursos propios”, indicó 
Juan, que apuntó como posible solución sacar a 
concurso público para empresas la adjudicación y 
posterior gestión de la residencia.

Opciones
En la reunión con el conseller, según Juan, se 
acordó “ir paso a paso, estudiando por un lado 

la viabilidad del Centro de Día a través de un 
concurso público dirigido a diferentes empresas 
que anticipen la inversión y, mientras tanto, 
definir qué servicios se ofrecerán y cuantificarlos 
económicamente para acogernos a las líneas de 
ayudas existentes”.
Juan acusó en este sentido al anterior equipo 
de gobierno de no haber iniciado durante su 
gobierno ninguna propuesta para iniciar la gestión 
del Centro de Día. “Pregunté en la Comisión de 
Infraestructuras si habían iniciado algo en este 
sentido y se me contestó que ya nos apañaríamos 
nosotros porque para eso gobernamos, lo cual 
denota la desidia que tuvieron en un aspecto tan 
relevante para la localidad”, dijo el primer edil.
El primer edil también indicó que el conseller 
se comprometió a realizar una visita a las 
instalaciones. La situación del edificio de Vinaròs 
no es única, según explicó Juan. “El conseller nos 
dijo que solo con los fondos estatales y el Plan 
Camps en la Comunidad Valenciana se habían 
construido alrededor de 50 centros similares a este 
y que la dificultad radicaba ahora en su puesta en 
marcha y viabilidad”, concluyó. 
La obra civil del Centro de Día ha sido posible 
gracias al segundo plan E, con una inversión de 
2,9 millones. En la parte de arriba, el proyecto 
contempla la construcción de una residencia para 
personas mayores de 143 plazas, y supone una 
inversión de 7 millones de euros.

El equipo de gobierno estudia la viabilidad de la puesta en marcha del Centro 
de Día y la construcción de la residencia de la tercera edad

Les mobilitzacions contra les retallades per part 
de la comunitat educativa a Vinaròs, i la decisió 
majoritària dels col·legis de no participar en 
activitats extraescolars, ha obligat a replantejar 
la inversió en aquest tipus d’activitats que 
l’Ajuntament tenia prevista per a aquest exercici. 
Entre elles, s’han suprimit per aquest fet activitats 
com el teatre en anglès, el dia de l’arbre a l’ermita 
o el concurs de dibuix i la visita del Carnestoltes 
que es realitzava tradicionalment en els 
col·legis de la localitat, segons va informar l’edil 
d’Educació, Luis Adell. Per això, des d’aquesta 

Regidoria s’ha decidit a reinvertir el que estava 
pressupostat per al 2012 en aquest sentit en 
altres activitats que repercuteixin en la formació 
de l’alumnat, encara que es farà durant el període 
vacacional. Una d’aquestes noves activitats, 
segons va avançar Adell, serà la implantació, 
durant la Setmana Santa, d’activitats en anglès 
dirigides a alumnes de sisè de Primària. “Estem 
treballant en això, mirant pressupostos i quan ho 
tinguem decidit ho farem públic, però ja podem 
avançar que es tractarà d’activitats en anglès i en 
període vacacional perquè no hi hagi problemes”, 
va explicar Adell. 

Comissió d’absentisme escolar 
D’altra banda, Adell va informar que el Consell 
Escolar ha decidit constituir una comissió 
d’absentisme escolar. Aquesta nova comissió 
està composta per membres del propi Consell 
Escolar, tècnics de Serveis Socials i representants 
de la Policia Local. Adell va aclarir que cada centre 
educatiu té establert un protocol per a atacar 
l’absentisme escolar, però va defensar que amb 
aquesta comissió es pot tallar d’una manera més 
global aquest problema. 

Taller d’educació 
Adell també va informar que es reprèn aquest 
any el taller que duu per títol “L’educació és cosa 
de tots”, que va sorgir amb la idea de fomentar 
la participació de tots els sectors integrats en la 
comunitat educativa i es durà a terme durant els 
cursos 2011-2012 i 2012-2013. Aquest taller durà 
quatre noves conferències a la localitat al febrer, 
març, maig i setembre d’aquest any en les quals 
es tractaran temes d’interès com la igualtat i la 
coeducació, l’absentisme escolar o la promoció 
de l’associacionisme i la participació de l’alumnat. 
També s’impartiran tres tallers didàctics.
La propera conferència tindrà lloc a la Biblioteca 
Municipal el pròxim dia 3 i està adreçada a l’alumnat 
i porta per títol“Associacionisme i Participació 
estudiantil. Per a que no decideixen per tu: parla, 
participa, tens molt a dir”. Una altra conferencia 
tindrà lloc el dia 8 de març, Dia Internacional de 
la Dona aprofitant el conveni amb la Fundació 
Isonomia i el grup de treball de l’IES Leopoldo 
Querol. La xarrada del mes de maig versarà sobre 
l’absentisme escolari  l’última, al setembre, anirà a 
càrrec del vinarossenc Manel Vicent Albiol i el seu 
tema será el plurilingüisme. 

L’Ajuntament reinvertirà en formació el pressupost de les activitats 
extraescolars que els col·legis no realitzaran com a protesta per les retallades 
El taller “L'educació és cosa de tots” durà quatre noves interessants conferències a la localitat
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Les regidories de Comerç i Turisme de l’Ajuntament 
de Vinaròs han programat, del 8 de febrer al 
12 de desembre, un total de 14 degustacions 
gratuïtes de diversos productes del territori en 
el Mercat Municipal. Així, amb el nom de “Tast 

2012 del territori al Mercat de Vinaròs”, podran 
ser degustats gratuïtament productes de gran 
qualitat de Vinaròs i comarques pròximes, com oli 
mil·lenari, xocolata realitzada amb farina del Delta 
de l’Ebre, carxofa de Benicarló, vins de la Terra Alta 
i de Castelló, cirera de la Salzadella, peix de Vinaròs, 
carn de Morella o formatges de Catí, entre d’altres. 
Les degustacions són de 50 persones com a màxim 
i l’única condició per a participar és recollir el 
tiquet a l’Oficina de Turisme de Vinaròs la setmana 
abans que es realitzi la degustació. Amb aquesta 
iniciativa, l’Ajuntament vol donar a conèixer el 
Mercat Municipal no solament com espai de 
compra on es poden trobar els millors productes 
de la terra i un tracte exquisit i proper, sinó també 
com un atractiu turístic destacat de la localitat, 
com va apuntar la regidora de Turisme, Elisabet 

Fernández, que va indicar que des de l’Ajuntament 
es vol presentar i dinamitzar el Mercat “com un bon 
exemple de gastronomia i comerç de qualitat”. En 
aquest sentit s’emmarca el calendari d’aquestes 
degustacions de productes del territori. Fernández 
també va remarcar que “l’oferta comercial de 
Vinaròs és part molt important en matèria turística, 
perquè en els estudis de demanda es valora molt 
l’oferta comercial de la qual disposem a Vinaròs”, va 
explicar Fernández. “L’interès de l’equip de govern 
és crear iniciatives d’aquestes característiques per 
a posicionar Vinaròs com a capçalera comarcal, tant 
en matèria gastronòmica com comercial i turística”, 
va concloure. La preparació del calendari de 
degustacions ha comptat amb la col·laboració de 
l’empresa Mira que bo, encarregada de dinamitzar 
la gastronomia a les nostres terres.

Tast 2012 del territori al Mercat de Vinaròs 

Un any de degustacions dels millors productes de la terra al Mercat Municipal 

P R O G R A M A

El portaveu d’Esquerra Unida a Vinaròs, Manuel 
Villalta, ha qualificat el pressupost municipal del 
2012 com uns comptes “continuistes”. Segons 
Villalta, el pressupost ha estat fet “sense diàleg ni 
consens” i “no s’ajusta a la situació econòmica i 
social dels ciutadans de Vinaròs”.
D’altra banda, Villalta va demanar que s’exigisquen 
responsabilitats pel tema de la desaparició dels 

arbres de les Soterranyes, fet que es troba actual-
ment als Jutjats. També es va preguntar “què pas-
sarà amb els finques adquirides en aquest parat-
ge si l’equip de govern considera que el polígon 
industrial és inviable”, i es va mostrar contrari a la 
ordenança reguladora de la via pública, assegurant 
que “hi haurà al passeig marítim barracons metàl-
lics que degradaran l’estètica del passeig”.

Esquerra Unida diu que el pressupost per al 2012 no s’ajusta a la realitat 
econòmica i social dels vinarossencs

X.Flores
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El portavoz del PSPV-PSOE de Vi-
naròs, Jordi Romeu, ha manifestado 
su postura “totalmente en contra 
de la privatización del puerto de 
Vinaròs” y auguró que será “el acta 
de defunción del sector pesquero 
vinarocense”. Romeu indicó que “la 
idea de la privatización hacía mucho 
tiempo que subyacía, y ahora con la 
excusa de la crisis económica y de 
una Generalitat que dice que por sí 
sola no se puede llevar adelante el 
proyecto, finalmente se ha anuncia-
do”. El portavoz socialista apuntó que 
“si hay una fuente mínima de ingre-
sos que mantiene la estructura pes-

quera de Vinaròs es la lonja tal como 
se ha llevado toda la vida, a cargo de 
la Cofradía de Pescadores San Pedro”.
Según Romeu, que ahora se apueste 
por dar entrada a la iniciativa privada “se 
deberá explicar muy bien  y a muchos 
sectores productivos de la ciudad”.
El ex alcalde socialista también mos-
tró su sorpresa por haberse realizado 
un nuevo proyecto de lonja y pidió 
explicaciones por el hecho de que 
esta instalación pesquera “haya apa-
recido en anteriores presupuestos de 
la Generalitat y de un plumazo, como 
muchas otras cosas haya desapare-
cido, y ahora se opte por la iniciati-

va privada”. Lamentó además que 
se quiera buscar la misma fórmula 
para la estación de autobuses y acu-
só a los Populares de ser un partido 
“abanderado de las privatizaciones” 
recordando que en “en época del PP 
se han privatizado en Vinaròs servi-
cios tan importantes como el servicio 
de aguas, la ITV, el centro del menor 
o el servicio de limpieza”. Y aseguró 
temer que “la incapacidad de gestión 
y de proyecto del PP nos lleve a una 
privatización del Centro de Día, el 
Centro Cspecial de Empleo y hasta 
del colegio Jaume I”.
De la visita de Bonig, Romeu también 
cuestionó que acudiera “acompañada 
de 13 personas en época de crisis” y la-
mentó que la consellera “no dijera nada 
de la piscina municipal ni de las viviendas 
cerradas que tiene el IVVSA en Vinaròs”.
Respecto al polígono industrial de 
les Soterranyes, pidió que el equipo 
de gobierno busque ayuda para de-
sarrollarlo. “Estamos de acuerdo en 
que el Ayuntamiento sólo no puede 

desarrollar un polígono industrial 
y para eso hay organismos donde 
acogerse para desarrollarlo, como el 
SEPIVA o el SEPES”, concluyó. 

Comparecencia al completo
La rueda de prensa de los socialistas 
contó con la presencia de todo su 
grupo municipal como protesta “por 
la actitud del alcalde con nuestros 
ediles en el último Pleno”. En este 
sentido, Vicent Andreu Albiol ase-
guró que “no existe la voluntad de 
diálogo que el PP anunció al prin-
cipio de legislatura” y explicó que 
los socialistas decidieron no realizar 
preguntas en el Pleno ordinario de 
enero “porque las respuestas que 
nos da el alcalde no tienen nada que 
ver con las preguntas que hacemos”. 
Albiol aseguró que el primer edil 
tiene unas 15 instancias pendientes 
de contestar de su grupo municipal 
“debido a que en las comisiones in-
formativas no se nos informa y no 
podemos preguntar”.

Romeu dice que “la privatización del puerto supondrá el fin del sector pesquero 
vinarocense”

L’Associació de Veïns Migjorn ha qualificat de “presa 
de pèl” l’ordre del dia de la convocatòria de la junta 
del Consell de Salut de l’Àrea 01, prevista per al dia 
8 de febrer. L’associació veïnal considera que hauria 

d’haver-hi algun punt que tractés sobre les retallades 
en matèria sanitària i les seves possibles afectacions 
sobre la ciutadania, recordant que des de l’octubre de 
2010 que no es convocava cap reunió. El membre de 
l’associació, Sebastià Fabregat, va considerar “irrisori” 
el contingut de la convocatòria i “una burla” que 
no hi hagués assumptes més importants a tractar, 
assegurant que “s’han limitat a copiar l’ordre del dia 
de la reunió del 2010”. Segons Fabregat “els ciutadans 
tenim dret a saber en quin sentit afectaran les 
mesures que ha decidit prendre el Consell en matèria 
sanitària”. A pesar d’això, Fabregat va confiar que 
“almenys en el torn de precs i preguntes, es pugui 
tractar aquest tema”. 

Port
D'altra banda, Migjorn va qüestionar l’anunci 

del possible cofinançament público-privat per a 
finalitzar les obres del port apuntat per la conse-
llera d’Infraestructures Isabel Bonig, considerant 
el seu president, Vicent Beltran, que el port “està 
abandonat per part de la Generalitat” i recordant 
que l’obra “duu ja dos anys de retard i falta enca-
ra finalitzar el moll, un tros de mur, la llotja, la fà-
brica de gel, les casetes auxiliars i reorganitzar el 
club nàutic”. I va demanar la reinversió de l’apor-
tació del Projecte Castor en el recinte portuari i 
que l’equip de govern reclami la realització dels 
espigons de la platja del Fortí per a evitar mal-
metre el passeig en cas de temporal marítim. 
També va assegurar Migjorn que l’ajuntament 
havia estat “avisat amb temps” per  Caixa Vinaròs 
de que no repartirien els pastissets a la parada del 
camí a l’ermita del dia de Sant Sebastià.

Migjorn qualifica de “burla” l’ordre del dia de la reunió del Consell de Salut al no 
incloure’s cap punt sobre les retallades 

El personal de los centros educativos 
públicos del norte de Castelló se con-
centró en Vinaròs el pasado jueves 
por la tarde para protestar contra los 
recortes. El personal de los centros 
públicos educativos del Baix Maes-
trat continuará concentrándose cada 
jueves cinco minutos para mostrar su 
rechazo a los recortes del Consell en 
materia educativa. También se acordó 
invitar a los padres y la sociedad gene-
ral a los actos que convoca este colec-

tivo, como el caso de la concentración 
comarcal que se realizará en Vinaròs. 
Otros acuerdos adoptados fueron el 
enviar a los padres de alumnos una 
carta explicativa de la situación y 
colgar en Internet las deficiencias de 
cada centro a través de la página baix-
maestratcontralesretallades.
Por otro lado, de la comarca salieron 
cinco autobuses con más de 250 per-
sonas para participar en la manifesta-
ción que tuvo lugar en Castelló.

Concentraciones de protesta por los recortes en Vinaròs 
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L’Associació de Venedors del Mercat ha fet el lliurament dels premis de la 
campanya de Nadal. Enhorabona Adelina, Amparo, Pilar i Mª Carmen, clientes 
habituals del Mercat de Vinaròs.

El Mercat entrega els premis de la campanya de Nadal

Cellular power charge night
Luminosidad innovadora

en un tratamiento nocturno único

Más joven hoy que ayer Por la compra de productos 
La Prairie recibirá

un detalle muy especial.

Promoción válida del 6 al 10 de 
febrero de 2012

o hasta agotar existencias.
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Per Domingo Callariza
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Humitat Temperatura

des del 25/01 al 31/01 Informació facilitada per  www.meteov inaros.com

Pluja

ACTUALITAT

FOTODENUNCIA

Es un mensaje de Cocemfe Maestrat 
y Concejalía de Discapacidad

Desde Cocemfe Maestrat 
pedimos al Ayuntamiento que 
busque de una vez por todas 

una solución en la calle Socorro, 
ya que es imposible el circular por 

la acera por la poca solidaridad 
que hay de algunos conductores. 

Hoy por mí... 
Mañana puede que por tI

Son muchos años luchando contra 
las barreras y aún se siguen 

produciendo estas situaciones

¡Suspendido en solidaridad!

Sergio Sanahuja es el representante del club 
BAMESAD en la Liga Autonómica de boccia. 
La boccia es un deporte paralímpico para 
deportistas con gran discapacidad que consiste 
en lanzar bolas y acercar más número de ellas 
que el oponente a una bola blanca. En la 
categoría de Sergio, BC3, para lanzar se utiliza 
un puntero en la cabeza y una rampa y, muy 
importante, un auxiliar. La auxiliar de Sergio 
en la jornada 2 ha sido Mary Mateu. Ambos 
jugaron un partido muy completo en el que 
Sergio tuvo ocasión de intentar jugadas con 
la suerte de que la mayoría salieron bien. Cada 

partido de boccia consta de 4 parciales. El 
primer parcial casi se pierde, ya que el oponente 
consiguió colocar una bola delante de la 
blanca. La jugada se desarrollaba más allá del 
medio campo, pero con un gran lanzamiento 
Sergio consiguió quitarla en el primer intento. 
Finalmente el primer parcial a favor de Sergio 
por 1 a 0. El segundo parcial lo volvió a ganar 
por 1 a 0. En el tercero consiguió puntuar 2 
bolas y en último, intentando remontar, el 
oponente ha conseguido meter 2 bolas. Al final 
se ha decantado el marcador en favor de Sergio 
y BAMESAD por 4 a 2.

Liga Autonómica de boccia (jornada 2, 28 de enero de 2012)

Aquest mes de gener del 2012, ha estat 1,7 ºC més calorós que el 2011.
Aquest mes ha plogut un 81,58 % més que en el mateix de l’any passat, 
estant per sobre de la mitjana dels últims geners, comencem bé.

RESUM CLIMATOLÒGIC MENSUAL DE GENER 2012

Temperatura Pluja
  ºC Dia Hora   l/m2 Dia Hora
Mitjana 10,9 -- -- Dia més plujós 41,9 16  -- 
Mínima 2,8 15 7,15 Màx. Intensitat 33,8 16  8:30 
Màxima 22,2 5 15,45 Total Mes 50,3  --  --

Vent
  Km/h Dia Hora Direcc. dominant
Mitjana 1,6 -- -- W
Màxima 45,1 6 12,00 SSW
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Curso de defensa, extensible

Reencuentro de amistad y cultura de ultramar

Técnico

Pau

Famoso

El pasado día 26 de enero 2012 se realizó un curso de defensa, 
extensible a la Policía Local de Ulldecona (Tarragona), impartido por el 
profesor Javier de la Rosa y los alumnos José González y Rocío Araque, 
del Club Bushido Vinaròs. Mi felicitación a los asistentes, al jefe de la 
policía y a la concejal de Gobernación por su colaboración.

El vinarocense Javier Bosch ha finalizado con 
éxito los estudios realizados en León para la 
obtención del Título de Técnico en Excavación 
Subterránea y Exterior con explosivos, 
obteniendo también los carnets de Minador para 
perfil bajo y Jumbo. Cabe destacar que asistió y 
participó en las novedosas y prestigiosas charlas 
sobre activación, desactivación y destrucción de 
explosivos y accesorios de voladuras que la Junta 
de Castilla y León impartió allí

Lewis Amarante, 
el maquillador 
de las estrellas, 
impartió un curso 
en el que participó 
Peluquería T&T

El Dia de la Pau ha esta un bon 
moment per recordar bons hàbits 
i bones conductes

Jorge Polanco Rivas (chileno) y Marian Lutzky Ribas (argentina) visitaron 
Vinaròs y, cómo no, a sus entrañables amigos, en especial a la familia de 
Nieves Sanz Solé, quien hace bastantes años dio de mamar (amamantó) a 
la vinarocense Manuela Ribas, que luego partiría hacia Argentina, y que a la 
postre sería la madre de Marian.
Esta parejita está ahora en España becados por el gobierno de Chile para 
practicar él poesía virtual y ella literatura infantil. En la foto la pareja junto a 
la Sra. Nieves y familiares.
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El 28 de gener, dissabte, uns 20 
voluntaris de Creu Roja de les co-
marques del nord de Castelló han 
participat en una jornada formativa 
per intervenir en possibles emer-
gències (incendis, inundacions, ac-
cidents...). Està programat que des-
prés d’aquesta jornada de formació 
que s’ha fet a Vinaròs en seguiran 

unes altres a Onda i Sogorb. 
Com a culminació de totes aquestes 
jornades es farà un simulacre 
conjunt per posar en pràctica tots els 
coneixements adquirits. La preparació 
pràctica és fonamental per a este tipus 
d’intervencions i Creu Roja participa 
en diferents exercicis amb l’exèrcit, la 
policia, els bombers....

Preparació de voluntaris de Creu Roja 
per intervenir en emergències

El restaurante “El Langostino de Oro” 
este año ha decidido cambiar su partici-
pación en la demostración gastronómi-
ca en la Fiesta de la Alcachofa de Beni-
carló por un menú especial que ofrece 
en su local, con la alcachofa como pro-
tagonista. En un peculiar menú de de-
gustación hay buñuelos de alcachofa, 
alcachofa rellena, langostinos con alca-

chofa y manzana, pastel de alcachofa, 
solomillo ibérico y arroz meloso o seco 
con galeras, alcachofas y langostinos; 
de postre hay cóc de convent con man-
zana y sorbete de romero. Asimismo, 
también ha creado unos menús asequi-
bles para el bolsillo, con “mus” de foie 
caramelizado, mariscada de Vinaròs, 
lubina al horno en setas, arroz, etc.

El Langostino de Oro crea menús 
especiales a base de alcachofa 
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Emili Fonollosa
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A primera hora de hoy, lunes día 30 de enero, al 
escuchar las noticias locales por la radio, me enteraba 
de una triste noticia, había fallecido Dña. Pilar Caballer 
Berenguer, esposa de D. Joaquín Simó Federico.
Las casualidades de la vida (yo no creo en ellas) 
hicieron que la pasada semana llamando por 
teléfono a mi amigo Joaquín, se pusiera al teléfono 
Dña. Pilar. Ella me dijo “com estàs carinyo, com te 
trobes? Te trobes bé? ara te passo en Joaquín”. 
Esas son palabras de una persona llena de amor hacia 
los demás, aparte por supuesto, de toda su extensa y 
querida familia. Esta forma de ser, de sentir y de querer, 
es lo que nos falta en el mundo de hoy, y, en consecuen-
cia, tenemos el mundo que tenemos. Luego criticamos 
como está el mundo, ¿y cómo estamos nosotros?
Yo doy gracias a Dios por haber tenido la suerte de 
conocer a esta buena familia Simó-Caballer, a la 
cual, y desde hace mucho tiempo nos conocemos, 
nos respetamos y en Cristo nos queremos.
Persona tan querida, así como toda su familia, 

hicieron pequeña la parroquia de Santa Magdalena 
donde se celebró el funeral, para que pudiera 
caber tanta y tanta gente. Importante presencia 
de nuestros sacerdotes, nueve, y conocidos de la 
familia, pero lo más importante para mí, es que 
Dña. Pilar fue escogida y querida por Dios, así tal 
como suena, y esto sí es lo más importante de todo.
Tan buena persona seguro estará en el cielo junto a 
nuestros seres queridos, santos y vírgenes, tenerlo 
por seguro querida familia.
Y a ti Joaquín y a tu familia os digo que ya sabéis que 
todo no acaba con un ataúd, queda la resurrección 
a la cual sé que creéis y creemos.
Tener mucho ánimo y esperanza cristiana, que 
seguro algún día nos podremos encontrar con 
nuestros seres queridos, con Pilar, familiares, 
amigos…, y ya sabéis que podéis contar conmigo 
y con mi familia para lo que deseéis. Seguro que las 
oraciones por el alma de Dña. Pilar no le faltarán.
Recibid un fuerte abrazo de todo corazón.

Una representación de vinarocenses y la Colonia de 
Vinaròs en Barcelona, celebraron el pasado domingo 
en la capital catalana el 88 aniversario de la colonia 
vinarocense . De Vinaròs salieron dos autobuses, 
con alrededor de 80 personas.  La misa se celebró 
en la parroquia de Sant Antoni de Pàdua, donde se 
encontró la representación procedente de Vinaròs, 

entre ella las damas y reinas de las fiestas, y la 
colonia vinarocense de Barcelona, con el presidente 
Domingo Valls al frente. Después se ofició la misa, 
cantándose el himno a San Sebastián y se veneró 
la reliquia. Posteriormente, la comitiva se dirigió a 
un céntrico hotel de Barcelona donde tuvo lugar 
la comida de hermandad, con asistencia de unas 

125 personas. Las damas realizaron un emotivo 
homenaje a Carmina por su labor. Domingo Valls 
relevó su cargo de presidente de la colonia a otra 
vinarocense residente en Barcelona, Pilar Carsi, que 
ya realizó sus primeras gestiones con el presidente 
de Les Camaraes para contar con la participación 
del grupo folklórico el próximo año.

En memoria de Dña. Pilar Caballer Berenguer
Salvador Quinzá Macip

88 aniversario de la colonia de Vinaròs en Barcelona 

Viernes 3 de febrero 
a las 19h

Iglesia Santa 
Magdalena

Reunión 
Quintos de la Marina 

del 68
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Els passat cap de setmana l’Aula de Teatre va tornar a representar a l’auditori l’obra “Sant Sebastià de Vinaròs”. Escrita i dirigida pel director de l’Aula, Josi 
Ganzenmüller, l’obra, basada en fets històrics, i interpretada per més de 80 actors de l’Aula de Teatre, va tornar a ser un gran èxit de públic que va premiar, 
emocionat, amb molts aplaudiments la gran tasca feta pels actors que hi van participar.

FO
TO

S

Emocionant retorn de “Sant Sebastià de Vinaròs”

X.Flores
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El pasado día 15 de enero, los veteranos del grupo de Les Camaraes y 
compañeros de Pepito Roda le organizaron un merecido homenaje en las 
instalaciones del Club de Tenis Vinaròs. 
Este homenaje es un acto, para mí, histórico, emotivo y merecido. Aprovechando 
la festividad de nuestro patrono Sant Sebastià, y en el marco incomparable de 
nuestra ermita, le he dirigido unas preguntas a mi querido y admirado amigo 
Pepito Roda, a las cuales, como no podía ser menos, nos ha respondido con 
toda amabilidad.

Por Salvador Quinzá Macip

La historia de Les Camaraes (52)

- Pepito, ¿estás contento del homenaje?
Estoy contentísimo ya que no sabía nada al respecto, fue apoteósico 

llevándolo todo oculto y en secreto. A mí me lo explicaron de una manera, 
y resulta que fue de otra forma, vamos, que me tuvieron engañado. Cuando 
llegué al Club de Tenis Vinaròs y vi la cantidad de gente que había, y cuando 
Joaquín Simó dijo que ya estaba Pepito aquí, pues comencé a darme cuenta 
que de lo que me habían dicho, pues nada de nada.
- Entraste a formar parte de Les Camaraes el año 1955. ¿Estaba mal visto que los 
chicos bailaran en el grupo?

Hasta el año 1955 y como Les Camaraes provenían de la “Sección Femenina”, 
por lo cual todo eran chicas en el baile, se pensó en este momento que 
podrían formar parte del grupo también los chicos, y así de esta forma, fue 
cuando entré yo. Fue una decisión, creo yo muy acertada, el que entraran a 
formar parte del grupo los chicos, ya que hace mucho más bonito en el baile 
que sea una pareja de chica-chico quien lo interprete. Por lo otro que me 
has preguntado, te diré que no estaba mal mirado entonces que los chicos 
bailáramos en Les Camaraes.
- ¿Y como fue que pensaron contigo?

Pues muy fácil, les faltaba para completar las parejas un chico, y como 
yo con mi hermano Domingo, el cual tocaba el laúd en la rondalla, íbamos 
juntos al ensayo, fue concretamente D. Sebastián Redó quien me lo propuso, 
a lo cual, y siguiendo las indicaciones de mi padrina, a la cual le pareció muy 
bien que fuéramos los dos hermanos juntos, accedí y me incorporé al grupo.
- Pepito, el ritmo de los bailes en aquellos tiempos en que tu entraste, ¿es igual al 
de la actualidad o se ha cambiado?

Hay bailes que sí y los hay que no. Entonces a mí me daba tiempo antes de 
iniciar los pasos, de hacer un poco de adorno, y en la actualidad, con lo que 
se corre, esto no lo hubiera podido hacer, concretamente con el baile de “la 
jotilla”.
- ¿Cómo ves el futuro de Les Camaraes?

Pues así, así. Antes como habían pocas cosas: cine, baile y poco más, todos 
querían entrar a formar parte del grupo, pero en la actualidad, con la gran 
oferta que tienen los jóvenes: discotecas, etc., es muy difícil que los jóvenes 
sigan en el grupo o se incorporen de nuevos. La rondalla es estupenda y 
está completa, pero hay mucha gente grande, y para bailar, hace falta gente 
joven. Mira, yo bailé casi 40 años, y en la actualidad tengo 80, ¿qué te parece?
- ¿Qué nos dirías para finalizar esta entrevista?

Pues desearía que se incorporara más gente joven para el baile. También 
dar las gracias a todos los que pensaron en mí para hacerme este homenaje, 
y también a todos los que intervinieron en el mismo: autoridades, grupo, 
rondalla, etc.

Pues por mi parte querido Pepito, te felicito por este merecido homenaje tras tus 
55 años de pertenencia al grupo y te deseo todo lo mejor.
Nota: Los organizadores del homenaje solicitan se comente, que agradecen a la 
abastecedora del Club de Tenis Vinaròs, todas las atenciones que ha tenido con 
ellos. 
Que desearon hacer entrega de un ramo de flores a la componente del grupo 
de más edad, la Sra. Tere, y que los bailadores veteranos que participaron en los 
bailes, tras un año de ensayos fueron: Menbrado y Rosana, Rafael y Mini, Luis y 
Mari Carmen, Manolo y Mercedes y Marcos y Marisin.
Por último nos comunican que el montaje del “caracol” que se le entregó al 
homenajeado, lo confeccionó Lucas Gil, así como se encargó también de la 
megafonía y audio.
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Aunque parezca que el actual carnaval de Vinaròs es 
un “invento” moderno de los años 1980, nada más 
lejos de la realidad en cuanto a su larga historia y tra-
dición. En la época franquista es bien cierto que estu-
vo prohibido, aunque se celebraban algunas fiestas 
carnavalescas de manera permisiva, tanto en locales 
públicos o en algunas casas. No obstante, y dejando 
de lado las fiestas de carnaval en los siglos XIX y ante-
riores, en la década de los años 1920 se celebraron des-
tacados bailes de carnaval en las asociaciones locales y 
en los salones del Ateneo Mercantil, Moderno, Círculo 
Republicano, casinos y cafés, con amplia participación 
de los vinarocenses que llenaban a rebosar los locales 
con sus bailes de máscaras. Dejamos aquí unas peque-
ñas notas de su extensa historia. 
Pioneros en la celebración de las fiestas de carnaval 
fueron el Café la Democracia y sobre todo el Centro 
Instructivo Republicano. Ya en el año 1904 se 
anunciaban aquí “bailes de máscaras” durante los tres 
días de las noches de carnaval. Fiestas que también 
se celebraban en el Círculo Agrícola Comercial de la 
ciudad. Ya en el año 1912 continuaban celebrándose las 
fiestas de carnaval, incluso en los colegios, ya que en las 
Hermanas de la Consolación se organizaban fiestas de 
disfraces para los niños “en los tres días de Carnaval”.
En el Centro Católico y Obrero se celebraban bailes de 
carnaval ya en el año 1925, de manera regular, lo cual 
quiere decir que venían de años anteriores. Al igual 
que en otras entidades locales que llenaban sus salas 
con estas fiestas de disfraces. Por esos años había ya 
rivalidades, sociales y económicas, para atraer a los 
vinarocenses a sus bailes de máscaras, y desde el 
Círculo Católico se publicitaban sus bailes frente a los 
“otros más descarados” de algunos cafés de Vinaròs. 

En los años 1920 se celebraban bailes de carnaval en el 
salón del Café Colón de la calle Socorro, en el Ateneo 
Mercantil, Café La Democracia de la plaza La Mera, 
Centro Republicano, etc.  A los mismos concurrían 
numerosos vinarocenses y en el Colón se sorteaban 
“escogidos y valiosos regalos a las máscaras mejor 
ataviadas” las cuales eran “expuestas en los escaparates 
del comercio de D. Vicente Bernat”. Fiestas que fueron 
destacables en el año 1929, ya que fueron numerosas 
las entidades locales que se volcaron en el carnaval. La 
fiesta del Café Colón la organizó en este año la Peña 
Taurina local (fundada por Francisco Puchol en 1921), 
donde “dieron el golpe” con los festejos que prepararon 
con un desfile por las calles al cual se unieron grupos 
vinarocenses, desfilando por la calle Mayor, travesía 
Safón, plaza San Antonio y Socorro. Desfile al cual faltó 
la “estudiantina” que en años anteriores animaba estos 
desfiles espontáneos. Según la prensa de ese año, 
“sobresalió por su refinado gusto en el adorno el salón del 
popular Café Colón y café La Democracia, en los cuales 
la juventud alegre hizo alarde de colorines, pañolones de 
manila, serpentinas y confeti”.
Tal fue el éxito de la organización del carnaval por 
parte de la Peña Taurina que al año siguiente, en 1930, 
para las fiestas de carnaval instaló un magnífico salón 
bajo toldo, con veinticinco palcos, parquet encerado, 
bar y baile con orquesta, el cual se llenó con “lindas 
tapadas y rumbosos bailarines”. 
Los salones del Ateneo Mercantil también se 
engalanaban en los años 1920 para las fiestas de 
carnaval, donde se celebraban durante los tres días 
bailes, cenas, concursos de máscaras, piñatas y sorteos 
diversos. El premio del año 1923 le correspondió al 
subjefe de teléfonos, Emilio Roso, que se llevó una 

jardinera de regalo, y en los disfraces destacaron la 
señoritas María Aragonés Forés con “su disfraz de seda 
estilo de dama Luis XV”, Rosita Puchal, Agustina Miralles 
y Rosita Querol. Al mismo tiempo, “en nuestras calles 
abundaron en gran manera las máscaras que con un 
variado gusto de disfraces y con una alegría propia de estas 
fiestas hicieron que afluyeran gran número de personas”.
Estos bailes no estaban exentos de algunas críticas 
en la prensa local, la mayoría anónimas, contraria a 
la celebración de estos actos, sobre todo hacia los 
grandes salones de Vinaròs donde la gente adinerada 
lucía sus mejores galas; no obstante, los cafés 
tradicionales de la ciudad también celebraban estas 
fiestas. Críticas a veces mordaces en la prensa local: 
“El Carnaval con sus disfraces, con sus orgias, sus bailes, 
sus mentiras, con sus verdades. Locuras del mes de 
marzo, acogedor de la fiesta de Momo, el ídolo vulgar, 
el dios de la realidad, el padre de los sarcasmos y de los 
absurdos más incomprensibles”. Un carnaval crítico 
por algunos sectores que rechazaban el lujo de la 
clase media y alta, aunque muchos de estos bailes los 
organizaban los jóvenes de la ciudad; y por la iglesia, 
que siempre lo censuró como una fiesta pagana de 
desenfreno carnal. “Se celebrarán cuarenta horas en 
desagravio a Jesús de las ofensas que recibe en los días 
de carnaval, y “donde se han visto a algunas madres 
muy candorosas, por no decir otra cosa, disfrazar a 
sus hijitos para que fueran divirtiendo a la gente. Buen 
ejemplo. Niños con las muelas rotas a guitarrazos y 
desvergonzados insultos callejeros” apuntaba la revista 
local San Sebastián en el año 1916.
El Carnaval de Vinaròs nunca dejó de ser una fiesta 
del pueblo, que se ha recuperado recientemente con 
el gran esplendor que luce en la actualidad. 

Alfredo Gómez Acebes  
Historia del carnaval de Vinaròs

La sala d’exposicions de l’Associació 
Cultural Amics de Vinaròs acull fins al 
27 de febrer una divertida exposició de 
caricatures de personatges vinarossencs 
que Garcia Bel ha realitzat per al 
Crònica Vinaròs. L’exposició, inaugurada el 
passat dimarts per l’autor, el president de 
l’Associació Cultural, José Luis Pascual, i el 
regidor de Cultura, Lluís Gandia, és visitable 
de dimarts a divendres de 9:30 a 12:30 hores 
i els dissabtes de 17 a 20:30 hores.

Exposició de caricatures de Garcia Bel a la seu d’Amics de Vinaròs
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Associació Cultural Jaume I

agenda cultural

2º premi del XXII Concurs de redacció de 
St. Antoni de Fundació Caixa Vinaròs

Vinaròs, poble de costa amb moltes 
platges i cales on gaudir dels estius 
en bona companyia dels vinarossencs 
i turistes, que escullen Vinaròs com a 
lloc de destí de les seues vacances.
El passeig marítim, on passem bons 
moments amb els amics, a la vora 
de la mar, amb la típica brisa del 
Mediterrani. Antigament, al passeig 
teníem una barana on tots sèiem  i li 
dèiem “la balustrà”.
També tenim l’ermita de Sant Sebastià, 
el nostre patró, que tot vinarossenc 
coneix, amb els seus arbres que cada 
any, els alumnes dels col·legis de 
Vinaròs, planten.                                     
No em sentiria igual de vinarossenca 
si cada 20 de gener no anés a l’ermita a 
passar el dia, el nostre dia. Un dia molt 
especial del qual cada any t’endus una 
anècdota diferent.
El carrer Major i el carrer Socors plens 
de tendes per on anar de compres i 
sentir l’ambient que es respira pels 
nostres carrers.
La nostra plaça de l’Ajuntament amb 
l’església Arxiprestal formen el nucli 
del casc antic.
El País Valencià, on la cavalcada dels Reis 
Mags i la desfilada de Carnaval llueixen 
molt i donen una bona sensació de 
Vinaròs, ja que és un carrer prou ample.
La nostra plaça de bous, que sempre 
ens identificarà, i on a banda de co-
rregudes de bous també se celebren 
altres actes com la presentació de les 
reines del Carnaval, ja que hi caben 
moltes persones que poden contem-
plar els diferents actes.
Comptem amb l’Hospital Comarcal, 
ja que Vinaròs és la capital del Baix 
Maestrat. A ell acudeixen persones de 
tots els pobles de la nostra comarca, 
que de segur que s’emporten una 
bona sensació.
El càmping, tant de la zona Nord 
com de la zona Sud, un bon lloc per a 
practicar esport i conèixer bona gent.
El nostre port pesquer amb el seu 
far, també es molt important. Al 
port, molts joves s’arrimen per les 
vesprades a passejar per dalt del mur.
En fi, com tots els vinarossencs sabem, 
cada racó de Vinaròs té alguna cosa 
especial que coneixem o que els 
nostres pares i avis ens han explicat.
Vinaròs, trosset de cel.

Vanessa Vidal

Vinaròs, trosset de cel

Fins el 5 de febrer
De 18 a 20:30 hores, a l’espai d’art de la 
Fundació Caixa Vinaròs
Exposició “Oliveres Mil·lenàries al Territori 
del Sénia”
Organitza: Mancomunitat Taula del Sènia i 
Ajuntament de Vinaròs.

Divendres 3 de febrer
19 hores, Biblioteca Municipal
Xarrada amb el títol “Perquè no decidisquen 
per tu, parla-hi, participa-hi. Tens molt a 
dir” a càrrec de Benjamín Velasco, president 
de l’ASVAES, Sergio Toledo, president del 
Consell d’Estudiants de l’UJI, Pau Flores 
Martí, president de l’Associació Valenciana 
d’Estudiants d’Odontologia i vicepresident 
de la Federació Nacional d’Estudiants 
d’Odontologia i Miguel Vargas Rodríguez, 
president de l’Associació Valenciana de Joves 
Estudiants de Farmàcia, activitat programada 
dins del Taller d’Educació: L’educació és cosa 
de tots: Associacionisme i participació 
estudiantil.
Organitza: Regidoria d’Educació

22.30 hores, Auditori Municipal
Monòleg amb l’obra “Chema Trueba te 
pone a prueba” a càrrec de Chema Trueba
Espectacle per a majors de 16 anys
Entrada: 5 € - Oficina de Turisme 
Organitza: Regidoria de Cultura 

Dissabte 4 de febrer
11 hores, Biblioteca Municipal
Sessió de contes infantils amb titelles amb 
el títol «Piojos y pulgas» a càrrec de Cecilia 
Silva.
Organitza: Biblioteca Municipal   

11 hores i 17 hores, Auditori Municipal
Taller de Batucada i mostra-taller de 
percussió i dansa del Senegal
Inscripcions a Esmuvi. Organitza: ESMUVI

Diumenge 5 de febrer
11 hores i 17 hores, Auditori Municipal
Taller de Batucada i mostra-taller de 
percussió i dansa del Senegal
Inscripcions a Esmuvi
Organitza: ESMUVI

Dimarts 7 de febrer
19 hores, Biblioteca Municipal
EXPOSICIÓ d’ANTONIO SASTRE que romandrà 
oberta fins el 25 de febrer.
Organitza: Regidoria de Cultura

Dijous 23 de febrer
19.30 hores, Biblioteca Municipal
Conferència amb el títol Crear valor per 
afrontar la crisi. Optimisme realista, a càrrec 
d’Antonio Grandío, Dep. d’Administració 
d’Empreses i Màrqueting de la Universitat 
Jaume I.
Organitza: Seu del Nord

L’Associació Cultural Jaume I va marcar-se com 
a fita realitzar, amb certa periodicitat, com 
a mínim bimensual, un acte sobre un tema 
d’actualitat, interessant o que tingués alguna 
vinculació amb el nostre poble.
Aquest passat 27-1-2012 vam tenir el goig 
de tenir entre nosaltres al president de la 
Comissió de la Dignitat, l’excel·lent i aclaridor 
Josep Cruanyes, que va intervenir davant d’un 
auditori que, malgrat el temps roïn que va fer 
amb aigua i vent, quasi bé va omplir la sala 
d’actes de la Biblioteca Municipal.
Pep Cruanyes ens parlà sobre la necessitat del 
retorn dels papers de Salamanca, sobretot ara 
que no hi ha cap motiu, diguem-ne de màxima 
necessitat, que justifique aquesta retenció a 
Salamanca.
L’organisme creat pel règim dictatorial del 
general Franco per a poder retenir els papers 
a Salamanca va restà operatiu fins al 1978, 
en plena transició, i fa dubtar de l’eficàcia de 
la decisió en l’afer del retorn, desprès que 
governs de tot tipus hagin estat   al poder al 
govern central.  
Recordem que els papers i documents en 
qüestió no tenien ni tenen cap raó de ser, a no 
ser la pròpia repressió que puguin crear ells 
mateixos de per sí, i que bona part de papers 
provenen de Vinaròs i de la comarca.
L’acte va ser conduït pel soci de l’entitat Antoni 
Aparici, que va presentar la xerrada, ens va fer 5 
cèntims de la Comissió i va excusar al conseller 
de Cultura que no va poder assistir per malaltia.
En resum, una xerrada interessant de les que ja 
ens té acostumats l’Associació Cultural Jaume I.                                    

Nou acte de l’Associació Jaume I
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Con la verdad por delante
José Ramón Tárrega Esteller, portavoz del PP de Vinaròs

La Generalitat invierte en Vinaròs

La consellera de Infraestructuras, 
Isabel Bonig, visitó el pasado lunes el 
Ayuntamiento de Vinaròs. Realizó una 
visita de obra a los trabajos del Plan de 
Accesibilidad en los que la Generalitat 
invierte más de 2 millones de euros y 
confirmó que proyectos como el puerto 
pesquero y los trenes de Cercanías 
están en la agenda y trabajándose 
para que sean una realidad más pronto 
que tarde. Tenemos una Generalitat 
Valenciana comprometida con Vinaròs 
y con nuestro progreso.

No sería justo por mi parte el haber escrito un 
artículo sobre el gobierno valenciano titulándolo 
“Rectificar es de sabios”, en el que criticaba los 
errores que había cometido durante los últimos 
años en cuestión de endeudamiento y en 
materia económica en general, sin defender ni 
airear una situación padecida por este gobierno 
totalmente injusta, gracias a las políticas sectarias 
de los gobiernos socialistas de Zapatero.
La Comunidad Valenciana, y cuando digo 
Comunidad me refiero a los valencianos como 
ciudadanos españoles, hemos sido víctimas 
durante los siete años de gobiernos socialistas 
de una marginación y un agravio comparativo 
permanente respecto al resto de autonomías.
Los gobiernos de Zapatero en su afán de revan-
chismo político contra una Comunidad Autóno-
ma que hace ya muchos años dejó de votar socia-
lista, no han tenido ningún rubor ni vergüenza en 
cercenar los derechos de los valencianos, recor-
tando inversiones y no reconociendo las realida-
des valencianas, sus necesidades y sobre todo sus 

derechos de igualdad con el resto de los españo-
les. ¡Y así les ha ido!
Todo comenzó con la suspensión del “Plan 
Hidrológico Nacional”, mediante la cual dejó a 
los valencianos, murcianos y almerienses sin el 
agua necesaria para el desarrollo normal de unos 
territorios eminentemente agrícolas. Pero al fin 
de cuentas, la marginación ha servido para que 
aprendamos a optimizar más que ninguna otra 
región el uso racional y responsable del agua.
Pero donde no hay excusas, sino únicamente un 
comportamiento sectario a ultranza por parte 
del peor presidente y los peores gobiernos que 
hemos tenido en la democracia reciente, ha 
sido en los 3.600,00 millones de euros que los 
gobiernos de ZP han negado a los valencianos 
en inversión pública, con respecto al resto de los 
españoles en los últimos siete años. Cantidad en 
la que el gobierno valenciano se ha visto obligado 
a endeudarse para poder mantener el ritmo de 
inversión del que disponían otras comunidades.
Otro ámbito en el que los valencianos hemos 

sido maltratados es el de la sanidad,  durante 
años hemos sido los penúltimos en financiación, 
recibiendo 1.150 euros por habitante, mientas 
que los vascos recibían 1.705,  los extremeños 
1.601, los navarros 1.587 o los catalanes 1.335, 
con lo que cada valenciano recibía 300 euros 
menos que la media nacional.  
Además de los déficits y recortes en la inversión 
y la sanidad, hay un millón de ciudadanos 
valencianos a los que ZP no ha querido reconocer 
su existencia y en base al falseamiento de esta 
cifra de habitantes, se nos han ido “robando” 
mil seiscientos millones de euros durante los 
últimos siete años, lo que si hacemos cuentas 
hace un total de 11.500 millones de euros, y este 
importe es el equivalente al 60% de la deuda 
valenciana, con lo cual queda meridianamente 
claro que si los sucesivos gobiernos socialistas 
nos hubieran tratado con equidad, hoy nuestra 
deuda sería menos de la mitad de la que 
tendremos que pagar los valencianos gracias a 
ZP y sus gobiernos sectarios.

La Conselleria se compromete con Vinaròs
Anunciamos que nuestro gobierno municipal 
sería leal con las instituciones, que hablaríamos 
con todos y exigiríamos todo aquello que es 
necesario para nuestra ciudad. Así lo estamos 
haciendo y los resultados se ven con el tiempo.
El Plan Confianza que algunos tanto denostaron 
está en marcha en nuestra ciudad. Se finalizó la 
restauración del techo del Molí Noguera, se ha 
finalizado ya el colector de pluviales de la avenida 
Libertad, el dinero sobrante de ese colector se 
utilizará para construir un nuevo colector de 
pluviales en la avenida María Auxiliadora y el Plan 
de Accesibilidad está concluido en un porcentaje 
muy elevado. Los cinco millones de inversión están 
en marcha.

Por eso la visita de la consellera de Infraestructuras, 
Isabel Bonig, ha servido como ejemplo de lo 
importante que es en estos momentos de crisis 
económica la colaboración entre administraciones, 
un hecho que los anteriores gobernantes no 
entendieron ni supieron gestionar. 

Inversión en tiempos de crisis
Durante su visita no solamente se comprobó el 
estado de las obras del Plan Confianza, Vinaròs tiene 
proyectos pendientes que nos comprometimos 
a abordar en la presente legislatura para que se 
conviertan en realidad y así lo manifestó el alcalde, 
Juan Bautista Juan, ante la consellera.
La continuación del puerto está en cartera de la 
Conselleria, una noticia que debería alegrar al 

conjunto de ciudadanos pues será una realidad 
ver nuestro puerto totalmente renovado y 
ampliado en unos pocos años. La inversión 
realizada hasta el momento es de más de 8 
millones de euros.
También se comprometió la consellera, Isabel 
Bonig, a reivindicar ante el gobierno central 
que la variante de la N-340 o los trenes de 
Cercanías lleguen a nuestra ciudad lo más 
rápido posible.
Es política en positivo de verdad, leal de corazón 
y exigente como los que más. Vinaròs tiene el 
gobierno que se merece, que lucha y defiende 
los intereses de nuestra ciudad pero sin olvidar 
que todas las administraciones nos necesitamos 
para salir del bache.
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No a los recortes en los servicios públicos

Depuración de responsabilidades en el Consell

El Consell de la Generalitat Valenciana ha aprobado 
un Decreto compuesto por un paquete de recortes 
a los servicios públicos que supone una nueva 
agresión al sector y a los servicios que se prestan 
en el Estado del Bienestar. Es el mayor ataque de 

la historia, ninguna otra comunidad ha realizado 
un recorte tan amplio, hecho que ha sido negado 
hasta la saciedad por el PP local y su abanderado 
Lluís Gandia en el último Pleno de la Corporación.

Pretenden ahorrar más de mil millones de euros de 
la forma más fácil, recortando salarios y la calidad 
de los servicios en educación, sanidad y justicia. 
Quieren recortar salarios, enviar al paro durante el 
verano al personal interino docente, reducir salario 
y jornada de trabajo al personal interino de la 
administración del Consell y de la Justicia.

No contentos con esto, el Consell ha preparado 
el camino para despedir al personal interino 
de los diferentes sectores en un 25%, lo cual 
deteriorará la prestación de los servicios públicos 
a los ciudadanos y la calidad de servicios como 
la sanidad, la justicia y la enseñanza. Las medidas 
aprobadas no pretenden ni racionalizar ni ordenar 
los servicios, solo quieren hacer caja a costa de 
los trabajadores. Desde el Partido Socialista nos 
oponemos a estas medidas que no van a crear más 
ocupación ni servirán para salir de la crisis, todo lo 
contrario: nuestra ciudad, centro administrativo 
comarcal, verá reducido el consumo a cargo de 
estos trabajadores, con el problema añadido de 
que en Vinaròs estamos sufriendo el retraso en el 

pago de prestaciones sociales (becas de libros y 
de comedor). En los servicios sanitarios (Hospital 
y Centro de salud) y como consecuencia de la 
reducción de plantillas, van a aumentar las ya 
largas listas de espera. Y finalmente, en justicia, la 
reducción del presupuesto para los abogados de 
oficio repercutirá en la asistencia jurídica gratuita.

El Govern valenciano ha dilapidado los recursos 
públicos en su política de grandes eventos, que 
no han generado ni riqueza ni puestos de trabajo 
y la privatización de lo público, desviando los 
beneficios a entes privados, parece ser la solución 
a la falta de liquidez de la Generalitat (y como 
ejemplo, la tantas veces prometida Lonja de 
pescado para el puerto de Vinaròs, que según 
la consellera ahora pasará a manos privadas y, 
con ello se certificará la defunción del sector). 
Y todo ello con la colaboración y beneplácito 
del Sr. alcalde, que parece tiene en mente otras 
privatizaciones como el Centro de Día, Centro 
Especial de Empleo, estación de autobuses y la 
construcción del colegio Jaume I.

Por todo esto, pretendemos que se depuren todas 
las responsabilidades políticas por la mala gestión 
realizada por las políticas del PP en los últimos 16 
años en la Comunidad Valenciana.

Que un diputat valencià comence el seu primer discurs 
al Congrés espanyol dient simplement “Bon dia, senyores i 
senyors”, i algunes paraules més en la llengua del seu país, 
és, sense cap mena de dubte, un petit fet històric.
Una d’aquelles coses que no havien passat mai, que 
signifiquen alguna cosa, i que potser anuncien alguna 
cosa més. I si el diputat subratlla el sentit de les seues 
primeres paraules dient: “Deliberadamente he querido 
comenzar mi discurso con unas palabras en valenciano 
porque en valenciano pienso, escribo, siento, vivo: son 
las palabras que me enseñó mi madre y que yo nunca he 
utilizado contra nada ni contra nadie y he querido hacerlas 
presentes porque ésta podría ser la legislatura del respeto y 
la pluralidad hacia nosotros, los otros, los que no hablamos 
castellano de forma cotidiana”.
Bé, doncs, una paraules tan simples, unes frases tan 
clares, tan assenyades i tan contundents, ningú, que jo 
sàpiga o recorde, les havia pronunciades mai al Congrés 
dels Diputats. Era com dir d’entrada, i abans de cap altra 
cosa: miren vostès, senyors col·legues, que quede clar des 

del primer moment qui sóc i per què he vingut ací, quin és 
el meu país i quina és la seua llengua, un punt d'afirmació a 
partir del qual parlarem d'altres coses. 
Els col·legues del diputat Baldoví es degueren quedar 
un instant perplexos davant d’aquell començament insòlit: 
perplexitat fugissera, epidèrmica, abans de la indiferència 
habitual, ja que cada grup aplaudeix només els seus, i 
Baldoví no tenia aplaudidors rituals. Més perplexos encara 
es degueren quedar quan el representant de Compromís 
(quin compromís és aquest?, podien haver pensat) no va 
entonar ni cants a les glòries valencianes ni al futur lluminós 
que ens espera (ja que som líders de tot, exemple universal, 
meravella feliç, Levante satisfet, destinataris de l’AVE de 
Madrid, predilectes de Rodríguez Zapatero segons els 
uns, de don Mariano Rajoy segons els altres, seu de grans 
navegacions i de curses glorioses de cotxes, etcètera), sinó 
que es limità a una enumeració breu i sintètica -els minuts 
assignats eren pocs- de com estan i van les coses al seu petit 
país: “Compromís ya anunció la semana pasada cual iba a ser 
el sentido de nuestro voto, porque nosostros ya conocemos 
cómo gobierna el PP, ya que hace dieciséis años que gobiernan 
ustedes en el País Valenciano y ya sabemos el resultado: un 
endeudamiento insoportable que acabarán pagando nuestros 
biznietos y otros temas escabrosos como los escándalos y la 
corrupción que nos sonroja a los valencianos y valencianas. 
Ustedes son los responsables directos de cargarse el sistema 
financiero valenciano hundiendo la CAM y el Banco de Valencia 
y entregando Bancaixa a Caja Madrid...”. 
Això, i més coses que va dir, i més que podria haver dit. És 
a dir, les coses que mai cap diputat valencià no havia gosat 
dir a les Corts espanyoles. Cap del PP, òbviament. Cap del 
PSOE, perquè a Madrid no parlen mai en tant que valencians. 
I tenia raó el diputat Baldoví quan afirmava: “No todos los 

p o l í t i c o s 
valencianos 
son iguales 
y queremos 
limpiar el 
n o m b r e 
de nuestro 
pequeño país”. Quin valencià, al Congrés de Madrid, havia 
parlat mai del nostre “petit país”? Jo em vaig quedar amb 
moltes ganes de poder-ho fer, quan en les eleccions de 
l’any 2000 (era el 2000, si no vaig errat de comptes) em 
demanaren de posar la meua cara com a candidat de la 
coalició “Bloc-Els Verds-Valencians pel Canvi”, i vaig acceptar 
sense reserves. No pogué ser, no vaig poder ser el primer 
“diputat Baldoví”, i no vaig poder dir “Senyores i senyors, etc.” 
en el meu primer discurs. 
Hem esperat llargament, doncs, i ara, per primera 
vegada, em trobe representat per algú en aquell hemicicle 
amb lleons a la porta, i seu, segons diuen, de la sobirania 
popular. Vist el curs i el final d’aquella llarga sessió 
d’investidura, és ben curiós i simptomàtic que el candidat 
únic a president del govern, el tranquil i prudent don 
Mariano Rajoy, només perdera els nervis davant del diputat 
Baldoví. “Pensava que Rajoy em deixaria de costat”, comentà 
després el diputat nostre, “però quan vaig veure que em 
dedicava tant de temps, i en aquell to (el to que no gastà ni 
tan sols amb Amaiur!), vaig comprendre que li havia fet mal ... 
Em va semblar que la seua reacció eixia més del fetge que no 
del cap, i això és perquè vam tocar os amb el discurs”. Amb el 
discurs que no va fer ningú, excepte el diputat Baldoví. El 
meu -per fi- representant a Madrid.

www.eltemps.cat/noticia/576/diputat/baldovi
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Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org

Ens diran la veritat algun dia?

El senyor 
de les 
fotos és 

al·lucinant. Recomanem la seua columna setmanal 
en el Diariet de Vinaròs, dintre de l’espai del PP. 
Alliçona cada vegada sobre què és el que hem 
de creure i com vol que ens ho creguem, i millor, 
de quina forma hem de llegir la història. Per una 
altra part també el comprenem, ha de justificar i 
justificar-se davant del poble de les malifetes dels 
seus caps de València. 
El cas és que notem a faltar alguna cosa més que 
no justifica, el que el Síndic de Comptes de la 
Generalitat Valenciana diu que el Govern valencià 
està en fallida tècnica, que l’hipoteca de despeses 
desviades al futur són més de 35.000 milions 
d’euros, no cal parlar de com està la sanitat, 
educació, justícia, etc., etc.
Senyor Tàrrega, almenys a l’Associació de Veïns 

Migjorn no el creiem, però no són sols nosaltres, 
no, són molts altres que tampoc se’l creuen, no 
ens creiem el que vostè vol que ens traguem, ni les 
seues paraules que hem de fer bondat i austeritat, 
cosa que vostès no han practicat.
El més fotut, per parlar clar, és que tant si ens el 
creiem com si no, tenim damunt de nosaltres un 
marron d’un parell de nassos. Ens estem jugant el 
futur, millor dit ens han furtat el futur. Nosaltres 
volem creure que encara ens queda quelcom per 
tirar cap avant i volem pensar que sí que n’hi ha 
de futur però, per què ens van amb parauletes 
i tonteries? digueu-nos de veritat de què va el 
tema i com pensen que podem tirar endavant, 
que assumisquen les responsabilitats i que siguen 
clars. Aquí i ara no parlarem dels malbarataments 
dels diners públics, que no per no repetir-los són 
menys veritat, el que volem que ens diga és de 
quina manera ens afectaran les retallades en 

sanitat, en educació, de com afectarà tots els altres 
serveis públics que depenen de la Generalitat, les 
farmàcies tornaran a estar tancades, els geriàtrics 
tornaran a protestar. Com està la caixa? Amb la llei 
de la dependència no cal que ens ho diguen, ja 
ho sabem.
Tant que varen criticar al govern de Zapatero perquè 
vostès deien que no deia la veritat del deute, aquí 
al País Valencià vostès ho fan pitjor, aquí on tenen 
tots els controls, o millor dit tenien, perquè el forat 
és tant gran que no el poden recuperar. Diga’ns la 
veritat i no vinga amb tonteries.
Dijous 26-1 vàrem estar a la manifestació a 
Castelló i aquest dijous dia 2 també estarem en 
la concentració de Vinaròs. Segurament que el 
senyor de les fotos, senyor Tàrrega, no estarà allí 
per intentar convèncer-nos. Seria tot un detall per 
part d’algun dels dirigents PPeros que hi anaren 
encara que sols siga per donar la cara.

Alguna pregunta més?

“ Sr. Juan.- Jo ja sé que vostè és molt sabut, però bé, els que no ho som tant preguntem. 
I, que jo sàpiga, resposta sobre això no n'ha donat, ni explicació, cap, ni una ni mitja.”  
(JB Juan a l’alcalde Jordi Romeu. Plenari 9 de setembre de 2008).

“ Sr. Juan.- Vostè no vol donar cap explicació sobre el tema?”  
(JB Juan a l’alcalde Jordi Romeu. Plenari 9 de setembre de 2008).

“ Sr. Juan.- Perdone, he de dir-li que la pregunta sobre els accessos no me l’ha  
contestada i la de la guarderia tampoc. Només recordar-li que jo li he preguntat (…). 
Simplement li he preguntat això. No m'ha contestat cap d'estes dos. Moltes gràcies.” 
(JB Juan a l’alcalde Jordi Romeu, Plenari 10 de febrer de 2009)
  

 NO COMMENT...

Las cuatro macro-comisiones
Como que no hay “pro” sin su “contra”, la mayoría 
absoluta de los once concejales del PP les creó 
un problema. Un equipo de gobierno sólo puede 
estar formado por siete magníficos, el alcalde y 
seis tenientes de alcalde. Su inesperada mayoría 
absoluta les forzó a decidir qué hacer con los 
cuatro concejales que no podrían ser tenientes de 
alcalde ni cobrar como ellos.
De inmediato les surgió la genial idea de crear 
para los cuatro que venían de punta cuatro 
macro-presidencias de comisiones informativas 
que, como mínimo, abarcaban dos de las 

antiguas comisiones, y de asignar para ellos un 
emolumento específico que les equiparaba a sus 
colegas tenientes.
Cosa curiosa que el PP haya puesto en práctica el 
principio comunista de la igualdad salarial para 
todos sus camaradas. ¿Habrá sido para prevenir las 
disidencias y las tensiones internas de la última 
vez que gobernaron? Desde luego, los concejales 
con responsabilidad de gobierno de las dos últimas 
legislaturas que no fueron tenientes de alcalde no 
tuvieron este problema.
Ocho meses después, ya tenemos asumido que 
este ha sido el único motivo para la tamaña 
concentración de las comisiones informativas, 
porque desde luego, en lo que es la mejora de 
la información a los miembros de la oposición, 
hemos retrocedido, estamos peor que nunca, 
ya que la información que nos dan también se 
concentra hasta el punto de hacerla desaparecer 
casi por completo.
De no ser tan serio, causaría risa lo que ocurre en 
algunas de estas macro-comisiones, que en vez de 

ser largas y farragosas por la enormidad de temas 
que abarcan, se ventilan con uno o dos puntos en 
el orden del día.
Pero el colmo está en la macro-área de la concejal 
Carla Miralles que, ni antes ni después de las fiestas 
del verano, ni de las fiestas de Navidad y Reyes o de 
las celebraciones de Sant Antoni y Sant Sebastià, 
no ha dado la menor explicación de nada. Es 
más, a dos semanas del Carnaval aún es hora que 
nos tenga que dar los buenos días.
¿Inoperancia? ¿Ocultación?, nosotros pensamos 
que son las dos cosas pero elevadas al máximo 
exponente. Si no: ¿A santo de qué aún no está 
constituida la nueva Comisión de Fiestas? 
¿Cómo es que la desempeñan únicamente 
miembros afines al PP? ¿Qué pinta el padre 
de la concejal siempre por en medio de la 
organización de los actos? 
De la tan pregonada apertura informativa y 
participativa del PP, nada de nada, justo todo 
lo contrario, la realidad es una involución 
informativa y participativa, sin precedentes.
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Es fácil criticar sin cansarse ni esforzarse

Esquerra Unida 

No tots opinen igual

Eso es lo que hace la mayoría de personas, 
asociaciones y grupos en este municipio, al menos 
es lo que veo desde que vivo aquí y ya hace unos 
años. Ahora  están criticando con lo  último que se 
ha hecho por solidaridad y necesidad, el  Menjador 
solidari. Es fácil caer en la crítica destructiva, qué más 
da dónde se recoge la comida y cómo se organizan. 
Eso no tiene importancia, lo que sí es importante es 
que durante un tiempo podrán comer, y para algunas 
personas esa será la única comida que hacen al día. 
Por eso pido a estas personas que critican, que 
no pierdan el tiempo en   hacer esas críticas  y que 
organicen alguna cosa que se vea que sea tangible 
y que favorezca a alguien, aunque sea a unos pocos.
Las palabras se las lleva el viento

Núria Ferrer

Aquesta  setmana  passada  Esquerra  Uni-
da  de Vinaròs, repassant  articles i  colum-
nes d’opinió dels partits polítics i els seus repre-
sentants a la premsa local, vam llegir una columna 
d’opinió del Sr. Lluís Gandia com a portaveu del 
Partit Popular. Columna que ens va cridar l’atenció. 
El títol es diu de 19 a 10 i ara 27. Ens explicarem. 
El  Sr.  Gandia  manifesta que  l’any 1995  des-
prés de deu  i sis anys de desgovern socialista 
a  Vinaròs, el  Partit  Popular  va accedir  al po-
der amb  el Sr. Jacinto Moliner com a alcalde. 
Segons el Sr. Gandia en aquesta data l’Ajuntament 
de  Vinaròs tenia  al descobert  un deute  de 
3200  milions de  pessetes, 19 milions dels  ac-
tuals euros.
Segons també el Sr. Gandia, amb molt d’esforç, sa-
crifici, estalvi i imaginació i després de vuit anys de 
govern, la situació va millorar notablement i el deu-
te va baixar de 19 milions d’euros a 10.
A  Esquerra  Unida  el que no  entenem  és que 
un  equip  de govern amb majoria absoluta, des-
prés de vuit  anys  d’esforç,  sacrifici, estalvi  i ima-
ginació, i baixant el deute  de 19 a  10 milions 
d’euros,  van perdre  les  eleccions  l’any  2003. Pel 
que es va poder  comprovar,  la ciutadania  de Vi-
naròs  no tots van opinar igual que el Sr  Gandia. 
Però bé, ara ens trobem a l’any 2012 novament amb el 
Partit Popular governant amb  majoria  absolu-
ta l’Ajuntament, amb un deute al descobert de 27 mi-

lions d’euros, un equip de govern amb esforç, sacrifici, 
estalvi i imaginació.
I més encara, un equip de govern dialogant, aus-
ter  i transparent. Qualitats que reforcen a les 
ja mencionades per a que en poc temps la ciu-
tadania pugui comprovar notablement la mi-
llora. Des  d’Esquerra  Unida  li desitgem  la més 
gran de les sorts a l’equip de govern, ja que tot 
el que  signifiqui  la millora  de la difícil  situació 
per la qual estem travessant, benvinguda sigui. 
Però perquè això es pugui aconseguir a més de 
la sort també cal prendre algunes mesures i de-
cisions que ajudin a això, ja que amb el que es-
tem  comprovant  fins ara,  poc o  res s’ha  fet. En 
els vuit anys del 1995 al 2003 de govern muni-
cipal del  Partit Popular  van ser  molts els  ciuta-
dans i ciutadanes de Vinaròs que no van enten-
dre  la seva  gestió  i  així ho  van demostrar a les 
urnes l’any 2003. I des d’Esquerra Unida no com-
partim  l’opinió  del Sr.  Gandia  manifestada  en 
el seu  article  que els  electors  entenen la polí-
tica  com  un lloc  des  d’on  satisfer els seus  egos 
personals. Tal vegada sí van entendre i compro-
var que alguns sí utilitzin la política des d’on sa-
tisfer el seu ego personal.
Però bé, com ja s’ha dit estem a l’any 2012, amb un 
equip de govern  municipal del Partit  Popular 
amb majoria absoluta que pot utilitzar  i aplicar 
les seves mesures, decisions i política. Com tam-
bé la premsa local per manifestar les seves opi-
nions segon els interessi,  i en el seu moment la 
ciutadania ja decidirà i es veurà si tots van opi-
nar igual.
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PESCA

Andrés Albiol Gram

Finalizó la veda de cerco
Tras dos meses (diciembre y enero) de parada biológica, las traíñas se hicieron a la mar a 
partir del primero de febrero. Esta veda, al igual que años anteriores, la efectúan todas las 
embarcaciones de nuestra provincia afectas a esta modalidad pesquera.
La climatología marítima resultó inestable, pues empezó la semana con aires secos de 
mistral un par de jornadas, que batieron a base de bien las aguas mar adentro. Luego calmó 
y algún día reinó el sol para después bajar las temperaturas que dejaron un mar frío.
La pesca de arrastre compuesta por once bous, capturó a diario gran variedad de pescados 
y mariscos. El langostino se subastó de 27 a 32 €/Kg., cigala de 24 a 29, calamar de 9 a 19 
(según calidad), merluza de 5 a 11, gall de 13 a 15, miseria de 8 a 9, s. punxa de 9 a 11, 
caracol de 6 a 10, peluda y salmonete de 5 a 8, galera de 4 a 5, rape de 3 a 7, jurel y caballa 
a 3, sorella, cangrejo, bacaladilla, cintas, móllera, peix de rei y burros de 2 a 3, rubios, raya, 
besugo, palometa y pota a 4, pulpo blanco de 2 a 4, y morralla de 1 a 3.
Las tres embarcaciones de la llum de nuestra base han comenzado la campaña de 
extracción de peix blau de diez meses de duración. El miércoles fue la primera vez que 
salieron esta temporada y atraparon 50 cajas de sardina mediana a 20 €/caja (12 Kg) y 
100 de boquerón a 35. 
La barquitas artesanales de los artes menores, unas se dedican a capturar con redes de 
trasmallo lenguado de 17 a 20 €/Kg., rodaballo a 25 y raya a 4. Otras pescan sepia de 8 a 10, 
pagel de 4 a 13 y palaí a 10. El xarcier del gran fondo arribó con algo de langosta de 39 a 42, 
bogavante a 23, pargo y dentón a 19, gallineta a 20 y corva y mamona a 3.
La pesca del palangre de costa pilló con este arte de anzuelos poca lubina de 12 a 15 €/Kg., 
sargo de 6 a 10 y congrio a 2.
La recolección de pulpo roquero con cadufo ha sido mediocre. Se cotizaban de 6 a 8 €/Kg.
La marrajera esta semana no faenó por el mal tiempo en las zonas de caladeros alejados. 
El número anterior, en el parte estadístico de diciembre faltaba la línea de peix espasa con 
2.953 Kg.

Esta espècie és la menor de les dos zosteres que 
habiten en esta costa. Per tot este litoral també és 
coneguda com algueró i alga de mar salobrosa, 
en castellà li diuen seda de mar estrecha i zostera 
minor, en alemany Kleines Seegras i en anglés eel 
grass. El seu nom científic és Zostera noltii.
Pertanyent al tipus de les fanerògames per ser una 
planta marina, que a partir de la  primavera dóna 
fruits i flors que alliberen un pol·len filamentós 
que viatja per l’aigua fins a trobar-ne una altra i 
fecundar-la.
Este vegetal marí està compost per una arrel 
soterrada al substrat i invisible, i una tija amb fulls que 
formen la part aèria visible. Els fulls amb terminació 
trucada són allargades i estretes, cintades, de vora 
fosca, lineals i d’1 a 3 nervadures. Solen renovar-se 
algunes durant l’any i en la base de cada ram de fulls 
hi ha un paquet de restes de fulls anteriors. Els brots 
subterranis tenen tubèrculs i bulbs.
És un gènere amb un rizoma o arrel nu, sense fibres 
que ho recobrixen. 
La seua coloració és verdosa de clorofil·la. Realitzen 
el procés de la fotosíntesi amb l’ajuda de la llum 
solar, metabolitzant el carboni per a produir oxigen 
i alliberar-lo a l’aigua.
Els fulls poden tindre una grandària de 12 fins a 20 
cm. de llargues.
Després de la seua reproducció sexual, les llavors 
poden acampar al costat i engrandir la zona a 
manera de praderies, o bé ser transportades pel 
corrent i colonitzar altres llocs per a formar una 
atapeïda xarxa sota els fons arenosos i fangosos, 
en especial poc profunds, que van des de 0 a 10 m., 
podent-se apreciar vastos herbassars, inclús poden 
quedar descoberts amb baixamars. A vegades 
habiten prop de les desembocadures de rius en 
aigües salines. Autòtrofes. Pot suportar grans canvis 
de temperatures i alts graus de contaminació. A 
pesar de ser sèssils poden fer comunitats en llacunes 
pobres en matèria orgànica i amb aigües salobres.
Sempre està sobre fons il·luminats pel sol. Al 
formar sobre el sediment uns diminuts boscos, 
subjecten el fons a manera d’estora resistent 
enfront dels onatges i marees. També és lloc, 
refugi o amagatall per a molts peixos i mol·luscos 
xicotets, i inclús guarderia, a més de ser espai de 
posta de molts d’ells.
Antany, en especial a la tardor, que és quan 
solen perdre més fulls, després d’algun típic 
temporal era quan el mar tirava a la vora de les 
platges gran quantitat de gram, per la qual cosa 
eren arreplegades per agricultors, etc., que les 
utilitzaven com a farratge, abonament i fertilitzant 
per al camp, perquè són riques en potassi, calci i 
sals, o com a matalàs per a embalar un cert tipus 
de material fràgil.

Cerquero aprovisionándose de hielo para efectuar la primera salida al mar

Primeras cajas de pescado azul subastadas en la lonja
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Vuelven los triunfos para 
nuestro deporte local

El passat dissabte es va celebrar a les pistes d’atletisme 
de Vinaròs la I Jornada de la temporada dels Jocs 
Esportius de la Comunitat Valenciana, amb una 
nombrosa participació de xiquets i xiquetes de l’escola 
d’atletisme del Club Esportiu Aigües de Vinaròs i de 
l’Atletisme Baix Maestrat de Benicarló. Entre els resultats 
més destacables, la mínima per participar al Campionat 
d’Espanya de l’atleta del CEV, Carla Masip a la prova 
de 1000m.l. 3'07”8, (la mínima és de 3'10”) i l’excel·lent 
registre d’Elka Sanz als 60m.l. amb un registre 8”2.
Els resultats dels atletes vinarossencs van ser els següents:
5 Km marxa:  Andrea Cabré (SF) 27’06”2
Sofia Limon (JF) 27’32”6

3 Km marxa: Laura Estevan (CF) 17’08”
2 Km marxa: Guille Carvajal (AM) 13’12”2
1000 m: Carla Masip (CF) 3’07”8
 Maite Serrat (CF) 4’08”8
 Alejandro Sànchez (CM) 3’20”7
1500m:  Marc Adell (PM) 4’35”8
 Sebastian Fontanet (SM) 4’40”5
Pilota: Guille Carvajal (AM) 22’02m
Triple Salt: David Cornil (JM) 11’17m
 Kevin Cornil (LM) 9’57m
 Maite Serrat (CF) 7’83m
 Miguel Carvajal (CM) 9’41m
 Daniel Adell (IM) 9’31m

 Daniela Murgueitio (LF) 10’20m
60mll: Guille Carvajal (AM) 9”5
 Elka Sanz (CF) 8”2
 Daniela Murgueitio (LF) 8”6
 Maite Serrat (CF) 9”2
 David Cornil (JM) 7”4
 Kevin Cornil (LM) 7”5
 Daniel Adell (IM) 8”30
 Miguel A. Carvajal (CM) 9”1
Pes: Daniel Adell (IM) 7’88m
 Miguel A. Carvajal (CM) 6’63m
 Maite Serrat (CF) 4’97m
Alçada:  Guille Carvajal (AM) 1’03m

I  Jornada JJEECV   

C. Bm. Vinaròs  28  -  C.H. Vila-real  25
Carlos, Marc (porteros), Carlos (4), Nahuel (5), 
Eddy (9), Alex (3), Marc Martorell (1), Marc Ferrer 
(1), José Mari, Miguel Ángel, Ian, Gabri (5), Aitor 
y Rubén.
Excelente partido de balonmano el que presenciamos 
el pasado sábado ante un potente y experimentado 
equipo como el Vila-real, donde tuvimos que luchar 
durante todo el tiempo para poder ganar este partido.
El partido comenzó con una ventaja clara para el equi-
po visitante que logró unas diferencias de 3 y 4 goles, 
aunque ya al final de la primera parte logramos redu-
cir las mismas hasta la mínima, llegando al descanso 
con un 12 - 13 a favor del equipo visitante.
En la segunda parte salimos con más garra y ya des-
de el principio se vio otro Vinaròs, con buenos ata-
ques y una excelente defensa, logrando al final el 
triunfo por 28 a 25.
Queremos destacar la garra de todo el equipo 
así como las ideas claras desde la dirección 
del mismo, desde la llegada de Marc se están 
haciendo las cosas bien y eso se nota en el 
equipo. Excelente Eddy en ataque, demostrando 
todo su potencial de salto y potencia de tiro 

y también muy bien el juvenil de primer año 
Gabri Martorell, autor de 5 preciosos goles pero 
además realizó una excelente labor defensiva en 
el adelantado de nuestra defensa 5.1, siendo un 
pilar básico para la victoria final.
Lo dicho, excelente partido de todos los jugadores 
y hoy, último partido en Benicarló, si conseguimos 
los 2 puntos probablemente acabaremos la fase 
regular en un meritorio 3r puesto, lo que nos 
daría derecho a jugar los cruces con la ventaja del 
segundo partido en casa.
Ya iremos informando.
El juvenil masculino jugó su partido en Puçol 
cosechando una nueva derrota por 29 a 26, aunque 
jugó un muy buen partido, la dureza del equipo 
local hizo que nos fuéramos del partido en distintas 
fases del mismo y el árbitro no hizo nada por parar 
dicha dureza. Esperemos que en próximos partidos 
podamos demostrar nuestro buen juego ante 
equipos menos marrulleros y duros.
Otros resultados:

Cadete masculino: Bm. Betxí 26  C. Bm. Vinaròs 32
Infantil masculino: Bm. Betxí  17  C. Bm. Vinaròs 28

Gran partido

Si la pasada jornada de deporte local 
fue negativa en cuanto a resultados 
esta ha sido mucho mejor, ya que 
nuestros equipos participantes en las 
diferentes disciplinas han cosechado 
resultados positivos que hacen subir 
enteros al deporte de nuestra ciudad.
En fútbol hay que destacar dos 
resultados valiosos sobre todo por lo 
que respecta al Vinaròs CF en su lucha 
en la liga Regional Preferente, donde 
logró un ajustado triunfo sobre el 
Almenara CB por el resultado de 1-0, 
y a pesar de no hacer un buen partido 
hay que reconocer que los tres puntos 
conseguidos son, de momento un balón 
de oxígeno para los langostineros.
Por otra parte el equipo veterano del 
Vinaròs logró una abultada victoria en 
el Nou Estadi frente al Jesús Catalonia 
endosándole un estrepitoso 7-0 
después de realizar un magnífico 
encuentro.
En balonmano también hubo victoria 
a cargo del CB Vinaròs ante el CB Vila-
real por el resultado de 28-25 dentro 
del campeonato de Primera división 
Autonómica.
Por último, en fútbol sala el FS 
Llangostí de Vinaròs cayó dignamente 
derrotado en la cancha del pabellón 
polideportivo por 2-7 ante el líder, 
FS El Pilar de València, en la jornada  
correspondiente a Primera división 
Nacional B.

HANDBOL.  Club Balonmano Vinaròs

ATLETISME.  Club Esportiu Aigües-Vinaròs
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El pasado sábado 28 de enero, se disputó 
en Xeraco el Trofeo Federación de patinaje 
artístico con la participación de las/os mejores 
patinadoras/es  de la Comunidad Valenciana. 
Un total de 47 patinadores participaron en esta 
interesante competición de patinaje artístico.
Las categorías que han intervenido en el 
trofeo Federación son infantil, cadete, juvenil, 
júnior, sénior y nivel A.
El Club Patinaje Artístico Vinaròs ha 
participado con 6 patinadoras, a continuación 
detallamos la clasificación obtenida:

Nivel A  
- Iris Pujol Gómez  1ª clasificada
Cat. Infantil 
- Paula Escura Roca   5ª clasificada
Cat. Cadete 
-Patricia Gomis Miralles 1ª clasificada
Irene Tomas Rodríguez 4ª "
Cat. Júnior  
-Maria Gomis Miralles 1ª clasificada
Lledó Bien Usó  2ª “
Asimismo, las/os patinadoras/es que participa-
ron en el último Campeonato de España de pati-
naje artístico recibieron un merecido homenaje 
por su dedicación y esfuerzo. 

ESPORTS

El pasado sábado se celebró el primer entreno anual de la federación de Jiu-
Jitsu en las instalaciones del gimnasio Fon Do Kan de la ciudad de Ontinyent, 
al cual se desplazaron los componentes del Jiu-Jitsu System Sport para 
presentar a su equipo de lucha del año 2012 de la mano de Pedro Molina, en 
dicho entrenamiento destacó la actuación de Jordi Mateu. 
El equipo de lucha del club Jiu-Jitsu System Sport se ha clasificado para el 
trofeo autonómico del próximo 11 de febrero. 

Trofeo Federación de patinaje artístico

PATINATGE ArTíSTIc.  Club Patinaje Artístico Vinaròs

El pasado sábado 28 de enero, cinco nadadores 
del club BAMESAD participaron en el Campeonato 
Autonómico de natación adaptada organizado por 
la FEDICV (Federació d’Esports per a persones amb 
Discapacitat Intel·lectual de la Comunitat Valenciana). 
Álvaro, Jonatan, Adrián, Sergi A. y Omar nadaron a un 
gran nivel, a pesar de la cercanía del campeonato con 
el parón navideño. Destacar la actuación de todos ellos: 
Álvaro y Jonatan rebajaron sus tiempos en 50m libres; 
Adrián y Sergi estuvieron a la altura de sus compañeros 
en su primera participación en el relevo 4 x 25m libres; 
a Omar una lesión le ha mantenido apartado de los 
entrenamientos hasta hace pocos días y, aún así, 
consiguió finalizar sus 25m libres con un buen resultado. 
Enhorabuena a todos ellos.

BAMESAD.  Club Bamesad de Cocemfe Maestrat

Campeonato Autonómico 
de natación adaptada
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Rafa Marcos

Debuts con victoria

FUTBOL.  Primera Categoría Regional

FUTBOL.  Escola Futbol Base Vinaròs C.F.

1 0
VINARòS CF ALMENARA CB

Vinaròs CF: Raúl, Pedro, Seva, 
González, Wifredo, Ernesto, Agus, 

Roberto Peiró, Raúl González 
(Juanvi), Espinosa (Alexandre) y 

Martin (Felipe).
Almenara CB: Nacho, Crisitian 

(Héctor) Elka, Henry (Llorens), Bueso, 
Rubén, Paco, Gabriel, Alfonso (Xisco), 

Conesa y Josué (Chispa).
Gol: 1-0, min.47 Raúl González
Árbitro: Catano Muñoz, mostró 

amarillas al local Ernesto, que fue 
expulsado por doble amonestación, 

así como al visitante Gabriel.

Triunfo langostinero ante un incómodo rival

El pasado martes, dos jugadores cadetes de 
1er año de la Escola Futbol Base Vinaròs CF,  
Kevin Alejandro Correa Giraldo (derecha) y 
Ferrán Borras Castellfort (izquierda) viajaron 
a Vila-real a realizar unas pruebas, ya que 
fueron llamados por ojeadores del Vila-real, 
hay que tener en cuenta que al jugar todos 
los desplazamientos en Castelló, todos 

nuestros chavales están siendo vistos por 
ojeadores de diferentes clubes, la Preferente 
ya es una categoría fuerte y ojalá podamos 
estar muchos años en ella, si se pudiera subir 
a la Autonómica nuestro club daría un serio 
cambio, es una ilusión pero siempre queda la 
posibilidad de ascenso si estás en Preferente. 
Viaje a Vila-real
El pasado lunes la Escola Futbol Base Vinaròs 
organizó un viaje a Vila-real para presenciar 
el partido Vila-real – Sporting, todos los 
asistentes se lo pasaron en grande, tocaron 
el balón con el que estaban calentando 
los jugadores, animaron al Vila-real y sobre 
todo al portero del Vila-real Diego López, al 
finalizar el encuentro el portero tuvo el detalle 
de venir a nuestra ubicación y regalarnos la 
camiseta, la camiseta viajó hacia Vinaròs y 
todos los niños se hicieron una foto con ella.
www.futbolbasevinaros.com

Pruebas con el Vila-real

Sin lugar a dudas lo mejor del partido fue el resultado, 
los tres puntos que a la postre es lo que cuenta ya 
están en nuestro casillero. El partido fue bastante flojo 
en cuanto a fútbol se refiere. Una cosa sí quedó clara 
una vez más, a pesar de lo que indica la clasificación y 
las estadísticas, no hay rival fácil. Aunque el Almenara 
sea el equipo menos realizador y el más goleado del 
grupo, así como el resultado del partido de la primera 
vuelta, cuando se salta al terreno de juego estos datos 
se quedan en el vestuario. Los langostineros están 
bajo mínimos en cuanto a efectivos, se está echando 
mano del filial para salir adelante, pero las bajas están 
mermando al equipo y eso se nota en el juego. Este fin 
de semana tenemos una prueba de fuego. Nos visita 
un Onda herido tras sorprenderle en su feudo el Nules. 
Para este partido tendremos otra baja importante, 
la de Ernesto por sanción. Al final del partido vio la 
segunda amarilla y sobre el campo dedujimos que 
fue por unas supuestas manos, aunque en el acta dice 
que fue por decirle algo al árbitro, cuando en realidad 
quien lo hizo fue un jugador del equipo contrario.  
A lo largo de la semana iremos viendo si va 
entrando alguno de los lesionados en las sesiones 
preparatorias previstas y puede estar disponible 
para el domingo. Por la calidad del rival y objetivos 
se sabe de antemano de la gran dificultad que tiene 
el partido, pero a nosotros se nos dan mejor los 
equipos que juegan a ganar que no los que vienen 
a colgarse del travesaño. Luego el resultado será el 
que será, pero el espectador al menos ve fútbol.
A parte del resultado, resaltar el debut de Raúl 
González, recientemente incorporado. Fue el 
debut soñado por todo jugador, hacerlo con un 
gol que además fue el único del partido. Hubo dos 
debutantes más del filial, Juanvi y Alexandre. Felipe 
también del filial tuvo sus minutos, este jugador ya 
había debutado la semana anterior ante el Alqueries. 
Este año el equipo ha estrenado equipación y 
sorprende que los jugadores que salieron del filial 
llevasen los pantalones y medias del filial y no del 
primer equipo. Por color coinciden pero por diseño y 
tonalidad, al ser de marcas diferentes, no. Puede que 
para muchos este detalle pasara desapercibido, pero 
luego cuando ves calentar a los jugadores unos lo 
hacen con el chándal azul de esta temporada, otros 
con uno rojo del juvenil de hace unos cuantos años y 
otros con el blanco del filial. 
El primer equipo fue el único capaz de vencer. El 
juvenil obtuvo un meritorio empate ante el Borriana 
Salesianos (2 - 2) y sigue con su lucha en pos de la 
permanencia. El filial At. Vinaròs perdía en Cinctorres 
(4 – 2) y el juvenil del At. también perdía en Castelló 
ante el Futur “B” por (4 - 1). 
Este fin de semana será completo para los que no 
se pierden partido, ya que se juegan tres partidos 
en casa. Según horario federativo el sábado por la 
tarde se juegan dos partidos en la “Ciutat Deportiva”, 
el At. Vinaròs - Rossell previsto para las 16:00 horas 
y a las 17:00 horas el juvenil Vinaròs – San Pedro “A”. 
Se solapan ambos partidos por lo que habrá que 
estar atentos porque alguno modificará la hora para 
jugarse uno después del otro o uno cambiará al 
domingo por la mañana. No creo que jueguen a la vez 
uno en el Estadio y otro en el campo anexo. Lo único 
que está claro es el horario del primer equipo, como 
siempre en domingo y a las 16:00 horas. El juvenil del 
At. Vinaròs será el único que no jugará a domicilio, el 
sábado en Alcalà a partir de las 17:00 horas. Que los 
resultados acompañen y buen fin de semana.

Partido para olvidar el disputado la pasada 
jornada en el Nou Estadi, donde los dos 
contendientes hicieron de todo menos jugar 
a fútbol y donde lo único positivo fue el gol 
marcado por el joven valor Raul González 
que significó el triunfo local. Por lo demás 

resaltar que el equipo local navegó a la 
deriva durante casi todo el partido, lo que 
aprovechó el conjunto visitante que tomó el 
rumbo del partido y a punto estuvo de dar 
un serio disgusto a los langostineros con la 
consecución de algún gol.

Nota del Vinaròs CF
El jugador Sergi Tomás ha causado baja en el día de hoy para fichar por el 
CF Amposta de la Tercera división Catalana.
Agradecerle a Sergi los servicios prestados en nuestro club y desearle 
suerte en su nueva etapa deportiva.
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Como cada fin de semana los equipos de base del C.B Vi-
naròs Servol se desplazaron a Castelló a jugar sus partidos.
El benjamín se desplazó a Benicarló a jugar su parti-
do de liga, los más peques se divirtieron mucho, que 
es lo más importante en esta edad y se ve lo que van 
mejorando día a día.
Los equipos alevines cosecharon una victoria y una 
derrota.
El alevín A tenía un partido complicado, pero lo re-
solvió con solvencia consiguiendo una victoria im-
portante, por el contrario el alevín B perdió contra el 
líder, poco pudieron hacer los alevines más jóvenes 
contra un equipo superior en edad.
Nuestros dos equipos infantiles tuvieron una buena 
jornada ya que se trajeron dos victorias, la del infantil 
B contra el Benicarló en el duelo comarcal de la jor-
nada, que estuvo muy igualado hasta el final, ganan-
do el Vinaròs por 3 puntos. 
El cadete femenino empezaba la segunda fase de 
su liga y empezó como terminó la anterior, ganando 
ampliamente su partido, las cadetes van a por todas 
y quieren ganar su campeonato.
El cadete/junior por su parte cosechó una derrota 
ante el líder, no pudo hacer nada ante un equipo 
mucho mayor en edad y en juego.

Por su parte el cadete provincial se desplazó a Caste-
lló el domingo por la mañana a jugar contra el Grau 
y consiguió una gran victoria por el resultado de 43 
– 67. Los cadetes poco a poco van mejorando su jue-
go y consiguiendo victorias contra equipos que les 
ganaron en la primera vuelta como el Grau, lo que 
habla de la buena progresión que lleva este equipo. 
Los equipos sénior volvieron a jugar sus partidos en 
casa y ambos consiguieron sendas victorias.
El sénior masculino jugaba contra Gentvikinga Basket 
consiguiendo una amplia victoria 94 – 70. El Vinaròs 
jugó un buen partido a ratos donde todos pusieron su 
granito de arena destacando Ximo, ya que tuvo que 
jugar de base en algunos momentos del partido.
El sénior femenino por su parte jugaba contra el Bur-
jassot CB y también consiguió una victoria 57 - 47, 
que no fue tan amplia como el equipo masculino 
pero sí fue ganando todo el partido y la diferencia 
pudo ser más amplia, pero el lamentable arbitraje 
que se vio ayer en el pabellón de Vinaròs deslució 
las victorias de ambos equipos. En las chicas destacó 
Beatriz que realizó un gran partido acompañada por 
todas sus compañeras.
Este martes el equipo se desplaza a Vila-real a jugar 
su partido aplazado.

BÀSQUET.  Club Bàsquet Vinaròs Servol

Crónicas

DIA: DISSABTE, 4.02.2012 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
15,30 PISTA PARQUET FUTBOL SALA CADETE VINAROS FS - F.S BURRIANA "A"
19,00 PISTA PARQUET BASQUET SENIOR CB. VINARÒS SERVOL - CB TORREBLANCA
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
17,00 PISTA SINTÈTICA HANDBOL JUVENIL C.BM.VINARÒS - C.BM. TORRENT

DIA: DIUMENGE 5.02.2012 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
12,00 PISTA PARQUET BASQUET CADET C.B.VINARÒS SERVOL RURAL CAIXA - CB MORVEDRE
12,00 PISTA SINTÈTICA FUTBOL SALA JUVENIL VINAROS FS - CD SEGORBE FS

DIA: DISSABTE 04.02.2012 ESTADI  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
16,00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL AMATEUR ATH. VINARÒS C.F. - ESPORTIU ROSELL
18,00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL JUVENIL VINARÒS C.F."A" - C.F.SAN PEDRO "A"

DIA: DIUMENGE, 05.02.2012 ESTADI  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
16,00 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL 1ER EQUIP VINARÒS C.F. - CD ONDA

DIA: DISSABTE 4.02.12 CIUTAT ESPORTIVA  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
10,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL INFANTIL VINARÒS C.F. "A" - C.F. SALESIANOS BURRIANA "A"
11,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL CADET VINARÒS C.F. "A" - C.F. SALESIANOS BURRIANA "A"

CAMP DE FUTBOL 7
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI PREBENJAMI CS - CF TORREBLANCA "A"
16,00 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI PREBENJAMI "B" MONTSIA - CF SANT JAUME

esp rt
Nº 3 | Febrer 2012 | Preu: 2 € 

D.L. CS - 312 - 2011

La revista d’esport de Vinaròs, Benicarló i Peníscola

Club del mes

Club Bàsquet 
Benicarló

Entrevistes

Ray Santana 
Manolo Llorach

Pel gran 
mantell 
d’arena
Pellicer
al Dakar 2012

esp rt
Nº 1 | Desembre 2011 | Preu: 2 € D.L. CS - 312 - 2011

La revista d’esport de Vinaròs, Benicarló i Peníscola

Reportatge
Tian I de Panáfrica

Entrevistes
Jéssica Lores
Maria GomisVentall d’èxits

Vinaròs reconeix als millors de l’any Mabel brilla al campionat d’Espanya
Vadillo marxa a Qatar Álvaro Urgilles, subcampió adaptat  l’Escola del Club de Tenis de

Benicarló, la millor d’Espanya Club del mes: Benicarló Base Futbol

esp rt
Nº 0 | Novembre 2011 | Preu: 0 €D.L. CS - 312 - 2011

La revista d’esport de Vinaròs, Benicarló i Peñíscola

Reportatge
Le géant Santiago

el cim dels alps en un sol dia

Club del mes
Futur Vinaròs 

Entrevista
Julio Sànchez

Mont Blanc express 

Generòs Figueredo Problemes per al Benicarló FS Més medalles per a Mabel Pellicer 
puntua per a l’Autonòmic de Motocross Campionat Provincial de Caça Menor amb gos 

1Gener 2012

esp rt
Nº 2 | Gener 2012 | Preu: 2 € D.L. CS - 312 - 2011

La revista d’esport de Vinaròs, Benicarló i Peníscola

Puchi,
un Ironman 
a Hawai

Club del mes
Vinaròs
Cervol

Entrevista a la
jugadora de 
la selecció 
espanyola

Laura
Esbrí:
amb les lleones
del rugby

Pellicer al Dakkar  JUDO Copa Nadal de natació XXXIV San Silvestre 
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Regidoria de Benestar Social informa:

Regidoria de Benestar Social informa:

L’Ajuntament informa:

Programa bo respir  
Objecte

L’Ordre de 16 de desembre de 2011 de la Conselleria de Benestar 
Social regula i convoca el Programa Bo Respir per a l’any 2012. Es 
tracta de la convocatòria d’ajudes destinades a finançar distintes 
modalitats d’estades de caràcter temporal o no permanent en 
residències de tercera edat en l’any 2012, quan per necessitats 
que afecten les persones majors o als seus cuidadors familiars, les 
persones majors necessiten l’atenció en un centre especialitzat 
que substituïsca les cures que, de forma habitual, es presten i/o es 
reben en l’àmbit familiar.

Quan una persona major acredite esta necessitat i no dispose de 
mitjans econòmics suficients, la Generalitat li proporcionarà una 
ajuda per al pagament de la seua estada. L’import de l’esmentada 
ajuda estarà determinat en un o més bons, la quantia dels quals 
consistirà en la diferència entre el que pot pagar a càrrec dels seus 
ingressos i l’import de la seua estada en el centre que trie per a la seva 
atenció segons la classe i modalitat.

Presentació de sol·licituds
El termini de presentació de les sol·licituds serà fins al 29 de febrer 
de 2012

Informació i tramitació:
    Equip Social Base
Pl. de Sant Antoni, 19
Tel. 964 45 00 75

Bases específiques que han de regir el procés de selecció per a la 
contractació laboral temporal, mitjançant la modalitat de relleu, 
d’un oficial primera encarregat (secció obres) (conv. 12/2011).

Per Decret d’Alcaldia, de data 23 de gener de 2012, s’ha aprovat 
la convocatòria i les bases específiques que han de regir el procés 
de selecció per a la contractació laboral temporal, mitjançant la 
modalitat de relleu, d’un oficial primera encarregat (secció obres), 
grup C, subgrup C2, pel sistema de concurs oposició.

Requisits: 
1) Tindre la nacionalitat espanyola o estrangera de conformitat amb 
el que disposa l’article 57 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut 
Bàsic de l’Empleat Públic. 
2) Tindre complits 16 anys, i no excedir l’edat màxima de jubilació 
forçosa.
3) Tindre la capacitat funcional per al desenvolupament de les 
tasques del lloc de treball per al qual es concorre.
4) No haver sigut separat mitjançant expedient disciplinari del 
servei de qualsevol de les Administracions Públiques o dels òrgans 
constitucionals o estatutaris de les Comunitats Autònomes, ni trobar-
se en inhabilitació absoluta o especial per a llocs o càrrecs públics per 
resolució judicial, per a l’accés al cos o escala de funcionari, o per a 
exercir funcions semblants a què exercien en el cas de personal laboral. 
En el cas de ser nacional d’un altre Estat, no trobar-se inhabilitat o 
en situació equivalent ni haver sigut sotmès a sanció disciplinària 
o equivalent que impedisca, en el seu Estat, en el mateixos termes, 
l’accés a l'ocupació pública.
5) Estar en possessió de la següent titulació o complir els requisits per 
a la seua obtenció en la data de finalització del termini de presentació 
de sol·licituds de participació: Graduat en Educació Secundària 
Obligatòria, Graduat Escolar o equivalent. 
6) De conformitat amb l'article 11.7.A de l’Estatut dels Treballadors, 
estar en situació de desocupació o tindre concertat amb l’Ajuntament 
un contracte de duració determinada. La dita situació haurà de 
mantindre's fins a la celebració el contracte de relleu. 
 Els interessats poden consultar les bases de la convocatòria, en 
el Butlletí Oficial de la Província de Castelló o bé en la pàgina 
web de l’Ajuntament (www.vinaros.es), també es poden dirigir al 
Departament de Governació - Recursos Humans (C. Sant Ramón, s/n, 
2n pis).
El termini de presentació d’instàncies serà de 7dies hàbils a comptar 
des de la publicació de la convocatòria en el butlletí oficial de la 
província.

L’alcalde
Juan Bta. Juan Roig

Vinaròs, 23 de gener de 2012

Tramitació de la Targeta Daurada

Es comunica a les persones interessades a obtenir la Targeta 
Daurada per poder accedir al transport públic urbà de 
manera gratuïta, que el proper dia que es durà a terme la seva 
tramitació serà el 3 de febrer de 2012.

Requisits:
- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.
Lloc: Regidoria de Benestar Social, Pl. de Sant Antoni, 19-baix
Horari: de 10:00h. a 13:00h.
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Consell Municipal de Formació de Persones Adultes informa:L’Ajuntament informa:

Curs de Sevillanes 
(iniciació) 

Horari: Dilluns i dimecres 
de 20:30h a 
21:30h.

Inici: 6 de febrer
Professora: 

Vanessa Abad
I també cursos de 
Maquillatge, tai-txí (matí), 
dolços i rebosteria, castellà per a estrangers i 
informàtica.

Informació i inscripcions:
Matins: Dilluns, dimarts i dimecres 11.30 – 13.30 h
Vesprades: Dijous 17.30 – 20.30h
Av. Colom s/n (antiga escola S. Sebastià) 
Tel. 964 40 74 93 / www.epa.vinaros.es

ESQUELES

Estacionament 
de la zona blava

La Regidoria d’Indústria i Comerç de 
l’Ajuntament de Vinaròs informa que 
l’exempció del pagament de la zona blava els 
dissabtes per la vesprada, s’amplia fins al maig.

Se informa que los dias 
9 y 16 de febrero, no se 
celebrará el Mercado 

ambulante de los jueves

Dates i horaris dels cursos 
del Casal Jove

Curs monogràfic d’iniciació al clown (16 hores)

Monogràfic de risoteràpia (4 hores)

Curs de contacones (20 hores)

Monogràfic Jumping Clay (7 hores)

ESQUELES
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ESQUELES

ESQUELES

ANIVERSARIS
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19 h. 
Festius: 9.00, 12.00 i 19 h. Los domingos a las 10.30 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINArÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris

Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.

Regional

Alaris
Talgo

Regional
Talgo
Talgo
Regional

Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional

Talgo

Alaris
Regional

Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris

Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.

Arco

Reg. Exp.
Alaris

Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo

Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINArÒSBARCELONA SORTIDA VINArÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINArÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
4 febrer TORREGROSA av. Llibertat, 9

5 febrer MARTÍNEZ av. País Valencià, 15

6 febrer FERRER pl. Sant Antoni, 39

7 febrer ROCA c. Sant Francesc, 6

8 febrer GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

9 febrer ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

10 febrer SANZ c. Pont, 83
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anabel aran:
campeona alevin terres de l’ebre y semifinalista  c.t. 
vinaròs.

Joana miralles:
campeona terres de l’ebre y abierto de tortosa.
alvaro fuster:
campeón torneo head la rápita.

yago claduch:
campeón prebenjamín abierto de otoño c.t. vinaròs.
didac chale:
campeón cons. abierto otoño c.t. vinaròs.

mar Panisello:
campeona prebenjamín terres de l’ebre y sUbcampeona 
benjamín.

gerard redÓ: finalista terres de l’ebre.
marK ZaragoZa: campeón abierto de tortosa, 
finalista terres de l’ebre y semifinalista en abierto de 
otoño c.t. vinaròs.

laia cruselles y verÓnica garcÍa:
campeona y sUbcampeona infantil terres de l’ebre.

marÍa redÓ:
sUbcampeona cadete terres de l’ebre y sUbcampeona 
infantil abierto otoño c.t. vinaròs.

mencÍa franco:
campeona prebenjamín s. carles de la rÀpita.
mar cantero: sUbcampeona prebenjamín y benjamín 
s.carles de la rÀpita.

fatima gallardo y borJa gallardo:
campeones infantiles del social del c.t. náQUera (valencia)
ramÓn fuster: campeón infantil terres de l’ebre.

christian calduch:
campeón cadete y absolUto terres de l’ebre.

sebastià chaler:
campeón benjamín sant carles de la rÀpita.
berta molinos:
sUbcampeona alevin sant carles de la rÀpita.

ainoa marcos:
campeona benjamín terres de l’ebre.

extraordinarios resultados de los 
alumnos del c.t. la closa de vinaròs

en la recta final del año 2011
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